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Als journalist word je dagelijks om de oren 
geslagen met nieuwsberichten. Soms heel 
relevant en belangrijk om door te geven aan 
onze doelgroep. Dergelijke berichten zetten 
we heel snel op onze website en onze social 
media kanalen, zodat iedereen ze kan zien 
waar en wanneer dat het beste uitkomt.

Aan de stroom aan persberichten kun je 
vaak ook de staat van de sector aflezen. 
Zo kregen we de afgelopen anderhalf jaar 
veel persberichten over overnames. Vaak 
eufemistisch gebracht onder de kop; 
‘we gaan samenwerken’. Terwijl 
toch wel heel duidelijk te zien 
is wie de bovenliggende partij 
is. Dat soort berichten droogt 
de laatste tijd een beetje op. 
Deze consolidatie ronde lijkt 
daarmee wel op zijn eind. 

Dan hebben we nog de benoe-
mingen van nieuwe medewerkers. Meestal 
een beetje te juichend als een voetbalclub 
die een nieuw toptalent heeft aange-
trokken. Soms moet je ook tussen de 
regels doorlezen dat de manager die wordt 
vervangen er gewoon uit is gebonjourd en 
dat HR op hoop van zegen een nieuwe 
veelbelovende belofte voor te veel geld heeft 
binnengehaald. Dat zegt vooral iets over 
het huidige personeels tekort, waarbij je je 
soms verbaast hoe mensen met misschien 
goede, maar beperkte capaciteiten, ineens 
met een topfunctie pronken.

Van de derde categorie berichten worden 
wij journalisten altijd een beetje moe. En ik 
moet zeggen dat ze de laatste tijd in aantal 
toenemen. Dat betreft de zogenaamde 
(pseudo-)onderzoekjes. Vaak is dat een 
teken dat een bedrijf echt niks nieuws te 
melden heeft. Ik zie zo’n brainstorm met 
directie, marketing en wat snelle pr-meisjes 
en jongens al voor me; zullen we een leuk 
onderzoekje doen. 

Het resultaat is dan dat we persberichten 
krijgen als: 

•  Meerderheid managers vindt 
dat het wel meevalt met de 
werkdruk van zijn personeel
•  7 op de 10 bedrijven 

deden afgelopen jaar aan  
digitalisering

•  Helft financieel verantwoor-
delijken: uitstel van wijziging 
in box 3 is kwalijke situatie

•  Bij het ontbreken van klik met collega’s wil 
helft werkend Nederland een nieuwe baan

•  Twee op de vijf Nederlanders is discussie 
rondom duurzaamheid zat

Meestal zó voorspelbaar en onbelangrijk. 
De enige die er blij van wordt, is het onder-
zoeksbureau dat is ingeschakeld. Wij in elk 
geval niet en we zullen je er ook niet mee 
lastig vallen. Maar écht nieuws, graag. Ik 
zou zeggen, kom maar op.

Joost Heessels
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Artificial Intelligence stond centraal tijdens de vorige Vision editie van  
KPN Partner Netwerk. Een groot deel van de - inmiddels 1.500 partners - 
kwamen eind september naar Ede om kennis te maken met de actuele visie  
van KPN Partner Netwerk (en RoutIT). Niet voor niets getiteld Vision AI. Samen 
met Boris van Beek (Executive VP MKB) kijken we terug, maar vooral vooruit. 
Naar de ontwikkelingen binnen zijn organisatie. Vooral naar de kansen rondom 
AI en het nieuwe platform dat steeds meer vorm krijgt.
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Inkomsten uit IoT 
Wholesale Roaming 
naar meer dan 
7 miljard euro 
Netwerkuitval, satellietcommunicatie en eSIM 
bieden nieuwe kansen voor wholesale roaming 
van IoT devices. Kaleido Intelligence’s IoT 
Roaming: Market Strategies & Forecasts 2023 
voorspelt een gemiddelde jaarlijkse groei van 
16% in de inkomsten uit wholesale IoT-roaming 
tussen 2023 en 2028. Op dit moment zijn er 
verschillende markt verschuivingen gaande, 
waaronder de versnelde verdwijning van 
2G- en 3G-netwerken, de opkomst van een 
vereenvoudigde eSIM-specificatie voor IoT en 
direct-to-satellite communicatienetwerken. Sa-
men bieden deze factoren een belangrijke kans 
voor channelpartijen om de waardepropositie 
voor de groothandel te verbeteren, hoewel er 
nog steeds aanzienlijke belemmeringen zijn. 

Nieuws

Logitech neemt Finse 
Loupedeck over 
Logitech International heeft het Finse bedrijf Loupedeck overgenomen. 
Loupedeck is een in Helsinki gevestigde maker van aangepaste consoles 
en software die is ontworpen om het creatieve proces sneller en intuïtiever 
te maken voor streamers, makers en gamers. Het in 2016 opgerichte 
Loupedeck is de maker van Loupedeck+, de Creative Tool (CT) en de 
Live en Live S; op maat gemaakte bewerkingsconsoles die zijn ont-
worpen om de ervaring van grote softwareprogramma's op het gebied 
van foto-, video- en audiobewerking, ontwerp en livestreaming te  
verbeteren. Ujesh Desai, algemeen directeur van Logitech G. “Deze  
overname vergroot het huidige productportfolio van Logitech en versnelt 
onze softwareambities om toetsenborden, muizen en meer mogelijk te 
maken om slimmer en contextbewust te worden. Hierdoor wordt een 
betere ervaring gecreëerd voor het publiek in heel Logitech.”

Circet neemt installatie-
bedrijf Alfatech over
Het Amersfoortse Alfatech is overgenomen door infrastructuur 
specialist Circet toegetreden. Circet Benelux schakelt door de 
overname van Alfatech in Nederland een versnelling hoger voor 
de 5G-uitrol en haar smart energy ambities. Circet, een van de 
snelst groeiende internationale spelers in zowel vaste als mobiele 
telecomnetwerken en in slimme energie-infrastructuur, en Alfa-
tech (specialist in telecom, data, veiligheid en elektrotechniek) 
creëren hierdoor samen nieuwe kansen. “We verstevigen hier-
door onze positie als een van de marktleiders in telecom network 
services in de Benelux en tegelijkertijd kunnen we groeien op het 
gebied van mobiele netwerken en 5G”, aldus Bavo De Cock, 
CEO Circet Benelux. 
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Belgisch Citymesh 
start in Nederland
De Belgische telecomaanbieder  
City mesh vestigt zich ook in Nederland,  
strategisch vlakbij de haven van 
Rotterdam. Naast het kantoor neemt 
de Belgische telecomspeler meteen ook 
de klantenportefeuille, de huidige CEO 
Nicholas Van Hoey Smith en de nodige 
knowhow over van het Nederlandse  
Aerea Networks. Aerea Networks is actief 
als Sigfox-operator en levert daarnaast 
WiFi, glasvezel en M2M-connectiviteit.  
Citymesh is in België een toonaan gevende 
leverancier op het gebied van mobile 
private networks en IoT. Vorig jaar kreeg 
het bedrijf als vierde operator 5G-spectrum 
toegewezen, in samen werking met de 
Europese IT-groep Cegeka.  

Nicholas Van Hoey Smith, de huidige 
CEO van Aerea, zal de Nederlandse markt 
voor Citymesh helpen uitbouwen: "Dit is 
een geweldige volgende stap. Citymesh 
heeft al mooie use-cases in 0G, drone en 
Mobile Private Networks. Denk maar aan 
Brussels Airport en BASF België. Ander-
zijds zit mijn expertise vooral in de evene-
mentensector, dus één plus één is drie. 
Een cliché, ik weet het, maar het past. 
Hier in Nederland is er een gegarandeerde 
vraag naar connectiviteit, zeker op evene-
menten, dus de ervaring die Citymesh op 
dat vlak kan brengen, ook op het vlak van 
WIFI en LAN, is mooi meegenomen. Ik kijk 
er echt naar uit om Citymesh het podium 
te bieden dat ze verdienen in Nederland." 

DDA en FCA bundelen krachten
Al jaren zijn de Green Data Center Conference en de Fiber Vakdag dé toonaangevende evenementen 
binnen de digitale sector. Daarom sluiten de datacenter- en de glasvezelindustrie dit jaar de handen ineen 
voor een gezamenlijke conferentie op woensdag 11 oktober in de Jaarbeurs in Utrecht.  

Een intensieve samenwerking tussen de datacenter- en glasvezelsector creëert een meerwaarde voor alle 
organisaties en, indirect, de Nederlandse economie en samenleving. Daarom bundelen de Green Data 
Center Conference van de Dutch Data Center Association (DDA) en de Fiber Vakdag van de Fiber Carrier 
Association (FCA) hun krachten. De conferentie verwacht circa 600 bezoekers. Vorig jaar kwamen meer 
dan 400 bezoekers naar de Green Data Center Conference (GDC) en ruim 250 professionals naar de 
Fiber Vakdag. Dit jaar zullen zowel de FCA als de DDA hun eigen kennissessies faciliteren, zodat er een 
zeer divers programma is voor alle bezoekers. 

Nieuws

Lydis gaat AudioCodes distribueren
AudioCodes stelt met Lydis een nieuwe en daarmee extra distributeur aan in de Benelux markt voor 
haar portfolio van Meeting Room en Conferencing oplossingen, IP Phones, en management oplos-
singen. Deze stap is een belangrijk onderdeel van de groeiambities van AudioCodes in de Telecom 
en AV-sector. Het nieuws werd bekendgemaakt op de dag dat Lydis samen met 200 partners haar 
10-jarig bestaan vierde. Lydis is in de afgelopen tien jaar uitgegroeid tot een Full Service Distributeur 
in de Telecom en AV wereld in de Benelux, met een indrukwekkende jaarlijkse groei van ruim 30%.  

ALSO breidt expertise in Cloud uit 
ALSO breidt zijn cloud-expertise verder uit met overname van Value Add Distributeur
Commaxx. Met de overname versterkt ALSO zijn Solutions- en Cloud-activiteiten, breidt 
het zijn portfolio van softwareleveranciers uit en vergroot het zijn klantenbestand van 
System Integrators (SI) en Value Added Resellers (VAR's). Commax, opgericht in 1992 en 
met het hoofdkantoor in Oslo, is ook aanwezig in Denemarken en Zweden. Als expert voor 
Citrix-gebaseerde applicaties is er een 
aanzienlijk potentieel om dit aanbod uit 
te breiden binnen de ALSO Group.
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Nieuws

Renewi kiest voor duurzame 
smartphones van Fairphone
Renewi biedt medewerkers in Nederland en België de Fairphone 4 als 
duurzame smartphone aan. De eerste uitrol bestaat uit ruim 900 toe-
stellen De keuze voor de duurzame, repareerbare Fairphone 4 sluit aan 
op de bredere duurzaamheidsambities en visie van Renewi. Bij Renewi 
stond Fairphone al langer op de radar, vertelt Maarten Buikhuisen, Chief 
Information Officer Renewi: “Renewi heeft de transitie naar een circulaire 
economie hoog in het vaandel, waarbij het de duurzaamheid bij opdracht-
gevers alsook binnen de eigen bedrijfsvoering continu wil verbeteren. 
Fairphone heeft ons overtuigd met haar eigen duurzame principes die zich 
vertalen in minimaal 5 jaar onderhoud van software en het zelf kunnen 
repareren van hardware. Met deze gedeelde principes is het een logische 
stap om de Fairphone 4 te introduceren bij onze medewerkers in België en 
Nederland.” De toestellen worden geleverd met een speciale bescherm-
hoes, gemaakt van gerecyclede materialen uit afgedankte koelkasten en 
mede gemaakt zijn door een onderdeel van Renewi.  

IT Synergy via AVANCE ICT 
Services ook in Utrecht
IT Synergy maakt de overname van AVANCE ICT Services 
bekend. AVANCE ICT Services is onderdeel van Avance ICT 
Groep en gaat vanaf nu verder als IT Synergy Utrecht. Het 
wordt daarmee de derde vestiging van IT Synergy, dat al 
vestigingen heeft in Rotterdam en Amsterdam. 

Met de overname wil IT Synergy haar positie in de zakelijke IT 
dienstverlening versterken. AVANCE ICT Services is al jaren 
een vertrouwde Managed Service Provider in de regio Utrecht 
en is ook sterk in detachering. Met deze samenwerking 
vergroot IT Synergy haar portfolio voor online werkplekken en 
voegt het specia-
listische kennis toe 
op het gebied van 
Mac omgevingen. 

Vodafone Business verlengt contract vaste 
communicatiediensten voor gemeenten
Vodafone Business gaat ook de komende 5 jaar de vaste diensten leveren aan gemeenten 
die diensten afnemen onder het contract GT Vaste Communicatie. Dit betekent dat de  
provider vaste diensten zoals internet, IP-VPN, SIP trunks, EVPN en andere datadiensten 
voor meer dan 200 gemeenten en veiligheidsregio’s in Nederland verzorgt, om zo een  
gezamenlijk netwerk te hebben tussen alle locaties. Het GT Vaste Communicatie contract  
is verlengd tot eind 2027. 

De afgelopen vijf jaar leverde Vodafone Business al vaste diensten op ruim 2000 locaties 
van de gemeenten. Dat zal de komende jaren nog verder worden uitgebreid. Door deze 
verlenging verstevigt Vodafone Business zijn positie in de overheidsmarkt. Onderdeel van 
de samenwerking is het leveren en beheren van het GGI netwerk. Dit netwerk verbindt de 
gemeente op een veilige wijze met andere overheidsinstellingen voor de uitwisseling van 
gegevens, zoals bijvoorbeeld voor rijbewijs en paspoort.

Omzet IT-dienst-
verleners groeit 
9 procent
De omzet van IT-dienstverleners was in het 
tweede kwartaal van 2023 9 procent hoger 
dan in hetzelfde kwartaal een jaar eerder. 
Deze stijgt nu al twaalf kwartalen op rij, wat 
niet vreemd is, gezien de groei in het gebruik 
van IT-diensten. Alleen in het tweede kwartaal 
van 2020 daalde de omzet in deze branche; 
de laatste omzetafname daarvoor was in het 
derde kwartaal van 2013. De omzet van de 
zakelijke dienstverlening was in het tweede 
kwartaal van 2023 ruim 10 procent hoger dan 
in hetzelfde kwartaal een jaar eerder. De groei 
– deels ontstaan door hogere prijzen – was 
daarentegen wel aanzienlijk kleiner dan in de 
voorgaande kwartalen. Over het gehele jaar 
2022 groeide de omzet van de branche met 
gemiddeld 17,4 procent, meldt het Centraal 
Bureau voor de Statistiek (CBS) op basis 
van nieuwe cijfers. Over het gehele jaar 2022 
groeide de omzet van de branche met gemid-
deld 17,4 procent, meldt het CBS op basis 
van nieuwe cijfers.  
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ClassICT nieuwe partner bij 
investeerder Varity Group
De Varity Group, een groep van samenwerkende MSP`s die onder andere eigenaar zijn van  
Trans-iX en SIS Automatisering zijn verder aan het uitbreiden door te investeren in de jonge 
ondernemers van de toekomst. Als onderdeel van deze strategische visie is  Remco Straaten, 
oprichter van het Limburgse  bedrijf ClassICT als een van de eerste partners aangesloten. 
Als onderdeel van haar lange termijn strategie heeft de Varity Group besloten om te investeren  
in startende bedrijven en hen te begeleiden bij elke fase van hun ontwikkeling, verklaarde  
Diederik Wennekes, CEO van de Varity Group. In lijn met deze visie heeft de Varity Group met  
veel enthousiasme oprichter Remco Straaten aan boord verwelkomd. ClassICT, een bedrijf  
dat zich richt op bedrijfsinfrastructuren binnen het MKB, heeft indruk gemaakt in de branche 
vanwege zijn enorme groei in het Limburgse landschap. 

IoT-uitgaven 
in Europa 
groeien jaarlijks 
11 procent
Europese organisaties zullen volgens 
nieuw onderzoek van IDC in 2023 naar 
verwachting ongeveer 200 miljard euro 
uitgeven aan Internet of Things (IoT)-tech-
nologie. De IoT-gerelateerde uitgaven 
zullen naar verwachting blijven groeien 
met een samengesteld jaarlijks groeiper-
centage (CAGR) van 11 procent, tot bijna 
310 miljard euro in 2027. Het bedrijf voor-
spelt dat de uitgaven aan analysesoft-
ware zullen stijgen, omdat organisaties 
ernaar streven om ge gevens die zijn 
verzameld door endpoints om te zetten in 
bruikbare inzichten. In de afgelopen drie 
jaar werden veel investeringen uitgesteld 
vanwege de verschillende uitdagingen in 
verband met de pandemie, de oorlog in 
Oekraïne en de algehele macro- 
economische druk. Omdat IoT ech-
ter bewezen heeft een integraal on-
derdeel te zijn van kostenreductie, 
proces optimalisatie, automatisering en 
verbeterde management- en monitoring-
mogelijkheden, verwacht IDC dat de 
investeringen tegen het einde van de 
prognoseperiode zullen versnellen. 

Relined Fiber 
Network neemt 
NDIX over
Relined Fiber Network neemt NDIX over. 
De overname geeft Relined en NDIX een 
stevige basis voor verdere groei van  
connectiviteitsdiensten binnen de zakelijke 
markt. Al ruim 20 jaar verhuurt Relined 
dark fiber capaciteit van diverse publieke 
en private netwerken in Nederland,  
Duitsland en Denemarken. Ontstaan 
vanuit een jarenlange relatie tussen beide 
partijen, biedt deze overname voor Relined 
meer connectiviteitsmogelijk heden voor 
zowel nieuwe als bestaande klanten. 
Voor NDIX biedt het direct toe  gang tot 
een groot (internationaal) netwerk.

Microsoft gaat Teams en 
Microsoft-365 in Europa loskoppelen
Microsoft begint op 1 oktober in Europa met het loskoppelen van Teams uit Microsoft 
365-abonnementen. Het betekent dat nieuwe Office 365-abonnementen met € 2 per  
gebruiker per maand worden verlaagd, exclusief Teams. Bedrijven kunnen Teams  
afzonderlijk kopen voor € 5 per gebruiker per maand. Bestaande bedrijven blijven bij hun 
huidige pakket of stappen over op het nieuwe model. Met deze stap wil Microsoft  
bereiken dat de Europese Commissie haar stappen in aanloop naar een antitrust onder-
zoek stopzet. Bij abonnementen voor grote bedrijven verdwijnt de optie om Microsoft 
365 en Office 365 met Teams te nemen en wordt Teams een add-on van € 5  per maand 
per gebruiker. Er gaat standaard € 2 per maand per gebruiker van de prijs af. Voor kleine 
bedrijven en frontlineabonnementen komt er een optie met en zonder Teams. Bij Frontline 
scheelt dat  € 0,50 per maand per gebruiker, bij kleine bedrijven € 1 per maand. Microsoft 
werkt daarnaast met betere interoperabiliteit met andere software. Zo komen er api's om 
software van derden te kunnen koppelen Office-programma's. Ook zullen de webversies 
van Office-software gaan samenwerken met andere aanbieders, zo is de bedoeling.  
Door deze extra maatregelen wil Microsoft voorkomen dat de EU-regelgevers een officieel 
antitrustonderzoek doorzetten, zoals ze dat in juli aankondigden.  
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Computer Profile onder de vleugels 
van Altares Dun & Bradstreet 
Computer Profile Nederland B.V., handelend onder de naam Smart Profile te Breda, maakt een 
nieuwe start onder de vleugels van Altares Dun & Bradstreet, wereldwijd marktleider in zakelijke 
beslissingsgegevens en analyses. Op 5 juli werd nog het faillissement uitgesproken door de recht-
bank in Zeeland-West-Brabant. Het bedrijf was vanaf 2020 verliesgevend. De vorderingen van de 
huisbank, Belastingdienst en 20 crediteuren die zich hebben gemeld bedraagt circa 1,9 miljoen 
euro, zo blijkt uit het tussentijds verslag van curator mr. B.F. Louwerier. De nieuwe eigenaar heeft 
voor de overname 317.500 euro betaald aan de boedel, bestaande uit goodwill (75.000) en  
intellectueel eigendomsrecht (225.000 euro) en voorraden (17.500). Van de 21 huidige personeels-
leden (33 in 2022) gaan er zeven mee over naar Drun & Bradstreet. 

In de loop der jaren heeft Smart Profile zich gespecialiseerd in het verzamelen van gegevens voor  
de automobiel- en IT-markt. Hun producten en diensten zijn nu een aanvulling op het aanbod  
van Altares Dun & Bradstreet. Michiel Alkemade blijft toezicht houden op dit bedrijfsonderdeel.  
Smart Profile en Altares Dun & Bradstreet werken al jaren samen, waarbij de gegevens van  
Dun & Bradstreet, inclusief het DUNS-nummer, de kern vormen van hun dataproces.  

Techone groeit verder met 
over name van ITKeuze
Techone, de snel groeiende groep van communicatie-, 
managed IT- en beveiligings ondernemingen, heeft de  
Barendrechtse Cloud Solutions Provider ITKeuze overgenomen. 
Deze strategische stap versterkt de positie van Techone in de 
markt, mede door de toevoeging van de diepgaande kennis en 
ervaring van ITKeuze. In lijn met de integratievisie van Techone  
zal ITKeuze zich vestigen in Rotterdam en nauw samenwerken 
met managed service provider Lancom BV. Een gewaardeerd  
lid van de Techone-familie.  

Wireless Logic 
neemt MVNO 
Webbing over 
Wireless Logic, wereldwijde aanbieder 
van IoT-connectiviteit, heeft Webbing 
overgenomen, een wereldwijde Mobile 
Virtual Network Operator (MVNO) die 
connectiviteit levert voor Enterprise 
Mobility en IoT-toepassingen. Webbing, 
opgericht in 2010, biedt connectiviteits-
service voor wereldwijde klanten in 
verschillende sectoren, waaronder Enter-
prise Mobility, Automotive en Logistics. 
Het biedt een wereldwijd carrier-netwerk 
dat dekking, beleidscontrole en -hand-
having biedt, inclusief naleving van even-
tuele permanente roamingbeperkingen, 
evenals beveiliging en andere functies. 
Dit allemaal via een enkele wereldwijde 
simkaart. Webbing is marktleider op het 
gebied van eSIM-technologie en is een 
pionier in de verschuiving naar de nieuwe 
GSMA eSIM-standaarden voor IoT 
(SGP.32). De WebbingCTRL-oplossing 
maakt gebruik van SM-DP+ provisioning 
en maakt automatische profielwissels op 
afstand mogelijk zonder tussenkomst 
van de gebruiker.  
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Fortezza Groep neemt 
IT-bedrijf HTX over 
Fortezza Groep heeft het IT-bedrijf HTX overgenomen. Fortezza, dat 
dit jaar 15 jaar bestaat, is landelijk actief als strategisch IT-partner 
voor middelgrote bedrijven en gevestigd in Zoetermeer. Het in Leek 
(Groningen) gevestigde IT-bedrijf is reeds 30 jaar een solide Managed 
Service Provider, die met 22 mensen dagelijks diverse organisaties in 
Noord-Nederland ondersteunt in hun IT-beheer. Met de overname wil 
Fortezza HTX niet alleen verder laten ontwikkelen naar ‘Local Champion’ 
van het Noorden, maar tevens middels onderlinge kennisuitwisseling 
beide bedrijven laten accelereren. De Fortezza Groep bestaat uit vijf 
Businessunits: IT, Consulting, Cybersecurity, Data en Software. Hier-
mee wordt een complementair dienstenportfolio geleverd, waar ook de 
klanten van HTX gebruik van kunnen maken. Met de overname heeft 
Fortezza Groep nu 90 medewerkers in dienst en een flinke stap gezet 
naar landelijke dekking in het klantenportfolio.  

Cegeka breidt uit naar Noord-Amerika 
De van oorsprong Belgische IT-aanbieder Cegeka Groep nv en Computer Task Group, Incorporated (CTG), een vooraanstaande speler in 
Noord-Amerika en West-Europa, hebben aangekondigd dat ze een definitieve overeenkomst zijn aangegaan waarbij Cegeka CTG overneemt  
voor 10,50 euro per aan de Nasdaq genoteerd aandeel. De totale overnameprijs bedraagt ongeveer 170 miljoen euro. Cegeka kiest met CTG  
voor een aanvulling van klanten- en dienstenportfolio en versterkt skills en kennis. Samen zullen Cegeka en CTG klanten in Europa en  
Noord-Amerika bedienen. Dankzij de acquisitie stijgt de jaaromzet van Cegeka in 2024 wellicht tot 1,4 miljard euro. Na de overname zal Cegeka  
een organisatie zijn met meer dan 9.000 medewerkers, verspreid over 18 verschillende landen. 

Verizon trekt stekker uit 
UC-aanbieder Blue Jeans 
 
Verizon stopt met de videoconferentie-app die het aan het begin 
van de coronapandemie voor 400 miljoen dollar heeft gekocht. 
Het betreft een zogenaamde sunset, waarbij eerst de gratis klanten 
worden afgekoppeld en geleidelijk aan ook de betalende klanten. 
In een e-mail aan BlueJeans-klanten stond dat "we de moeilijke 
beslissing hebben genomen om onze reeks BlueJeans-producten 
stop te zetten." Het onlangs geïntroduceerde gratis Basic- 
abonnement en gratis proefaanbiedingen van BlueJeans zullen 
volgens de e-mail op 31 augustus worden stopgezet. In die e-mail 
staat niet hoe lang mensen die gebruikmaken van het betaalde 
aanbod van BlueJeans toegang hebben tot de diensten van het 
bedrijf. In mei 2020 nam Verizon BlueJeans over, een bedrijfs-
gerichte video-app die voor het eerst werd gelanceerd in 2011. 
Begin 2022 werkten Google en Verizon samen om de BlueJeans- 
app vooraf te laden op de (sindsdien stopgezette) Glass Enterprise 
Edition 2 slimme bril verkocht door Verizon.  
Meer recentelijk heeft BlueJeans dit jaar een gratis niveau  
gekregen , waardoor de app voor veel meer potentiële klanten  
is geopend en de concurrentie is aangegaan met de gratis  
consumentenklare services van Google Meet en Zoom. 

Informa Tech neemt Canalys over
Informa Tech, marktonderzoeker  voor de wereldwijde zakelijke technologiegemeenschap, heeft Canalys 
overgenomen. Door de overname breidt Informa Tech haar Omdia-onderzoekscapaciteiten verder uit op het gebied 
van Channel (distributeurs, wederverkopers met toegevoegde waarde, systeemintegratoren en managed service providers) en  
Mobility (consumenten- en zakelijke apparaten). Dit terwijl een wereldwijd platform wordt gecreëerd voor netwerken in het Channel  
door zowel Canalys als Informa Tech's franchises voor Channel-evenementen samen te brengen. 

Meer digitale consulten 
bij huisartsen 
Het aantal digitale consulten bij huisartsenpraktijken via 
Spreekuur.nl is het afgelopen halfjaar verdrievoudigd ten opzichte 
van het eerste halfjaar van 2022. Dat blijkt uit cijfers die Spreekuur.
nl vandaag bekendmaakte. Via Spreekuur.nl, een initiatief van 
Topicus en DigiDok, krijgen patiënten locatieonafhankelijke en 
persoonlijke zorg voor vragen over bijvoorbeeld wonden,  
oogklachten, koorts en huidinfecties. Spreekuur.nl werd in maart 
2020 uitgerold. In eerste instantie als tool voor digitale huisartsen-
posten voor dringende vragen in de avonden en weekenden. 
Inmiddels is Spreekuur.nl ook 24/7 beschikbaar bij zo’n 44 huis-
artsenpraktijken door het hele land.
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INTERSTELLAR 
versterkt  
Microsoft- 
propositie met 
overname Felton
IT-dienstverlener INTERSTELLAR zet 
een belangrijke stap in haar groei-
strategie door de overname van  
managed services provider Felton. 
Felton heeft als managed services 
provider meer dan 35 jaar ervaring  
in het ontwerpen, realiseren en beheren 
van veilige en moderne IT-infrastructuren. 
De 65 medewerkers werken vanuit het 
kantoor in Amersfoort voor klanten door 
heel Nederland. Felton maakte sinds 
2020 onderdeel uit van het portfolio 
van TIIN Capital, die de IT-onderneming 
via het Dutch Security TechFund in haar 
groei heeft ondersteund en naar een 
volgende fase heeft gebracht, onder 
meer door de samen voeging met  
Lantech. 

INTERSTELLAR, in 2021 ontstaan 
uit verschillende portfolio bedrijven van 
investeringsmaatschappij Quadrum 
Capital, neemt nu alle aan delen over. 
De directie van Felton blijft aan na de 
acquisitie en ook oprichter Stan Bridié 
blijft betrokken als adviseur. 

Olav van de Reijken volgt 
Dick Dompeling op als 
directeur bij Zetacom
Dick Dompeling legt zijn taken als statutair directeur 
van Detron Zetacom Groep B.V. neer en zal toetreden 
tot de Raad van Commissarissen van Detron Zetacom Groep B.V. Dick’s positie als eindverant-
woordelijk directeur van Zetacom wordt overgenomen door Olav van de Reijken. Olav is sinds twee 
jaar werkzaam bij Zetacom in de functie van CCO. Johan van Campen zal Dick opvolgen als COO 
binnen de directie van Detron Zetacom Groep B.V. Johan is op dit moment werkzaam als operatio-
neel directeur van Zetacom. De overige leden van de 4-koppige directie van Detron Zetacom Groep 
B.V. zijn: Tom Tank (CEO),Emile Jongboer (CCO) en Mark Fait (CFO). De Raad van Commissarissen 
van Detron Groep bestaat naast Dick uit Gerritjan Eggenkamp en Johan Taams. De functie van 
voorzitter van de Raad van Commissarissen wordt naar verwachting in de nabije toekomst ingevuld. 

Olav van de Reijken trad op 1 oktober 2021 aan bij Zetacom, in de functie van commercieel 
directeur. Hij werkte hiervoor vijftien jaar lang voor Imtech ICT (het huidige Axians). Zijn laatste 
functie daar was die van commercieel directeur, tot hij vijf jaar geleden de overstap maakte naar 
Unit4. Daar werkte hij als algemeen directeur, waar hij verantwoordelijk was voor het software-
pakket Cura ECD (Elektronisch Cliënten Dossier). 

In4Leads neemt SalesQ over
Het full-service B2B sales agency uit Haarlem, SalesQ, is overgenomen door In4Leads. 
Met deze overname komen twee grote B2B partners in de leadgeneratie en telemarketing 
op het gebied van ICT nu onder één dak. De B2B partners werken samen voor meer dan 
200 bedrijven en benaderen dagelijks meer dan 100 zakelijke leads. Het telemarketing-
bedrijf uit Haarlem is al sinds 2009 actief in de sales branche en werkt met verschillende 
bedrijven samen om het beste resultaat te realiseren. Dit door te doen waar ze goed in zijn: 
sales, acquisitie, leadgeneratie, accountmanagement en contact care, in de breedste zin 
van het woord. SalesQ zal volledig geïntegreerd worden in In4Leads en zal ook met deze 
nieuwe naam en merkidentiteit naar buiten gaan treden.  

Olav van de Reijken

Groei dwingt Selcom Academy tot verhuizing naar 
ruimer pand in Barendrecht
De Selcom Academy van connectiviteitsspecialisten, opgericht door Selcom BV en CapX Nederland, is verhuisd naar een nieuw, ruimer onder-
komen in Barendrecht. Na maanden van groeiende vraag en toenemende activiteiten, hebben beide organisaties besloten te investeren in een 
ruimer pand om te voldoen aan de groeiende behoeften van hun klanten en medewerkers. 

De Selcom Academy heeft de afgelopen maanden grote stappen gezet in het aanbieden van hoogwaardige trainingen en opleidingen op het 
gebied van radiocommunicatie en Private LTE. De vraag naar deze cursussen groeide enorm, en het vorige pand in Rotterdam werd al snel te 
klein om aan de vraag te voldoen. Het nieuwe pand biedt niet alleen meer ruimte voor trainingen, maar stelt de Selcom Academy ook in staat 
om haar diensten verder uit te breiden. 

Een van de belangrijkste voordelen van het nieuwe pand is de toegenomen ruimte voor de technische dienst van Selcom BV. Deze afdeling 
speelt een cruciale rol bij het onderhoud en de ontwikkeling van geavanceerde technologische oplossingen. De extra ruimte stelt hen in staat  
om hun werkzaamheden nog efficiënter en effectiever uit te voeren, wat zal bijdragen aan een nog betere service voor klanten. 
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People’s Business 
CEO Eva Gouwens stopt na zes bij Fairphone. Wie haar opvolgt is nog niet bekend. 

Er is veel gebeurt bij Fairphone sinds Gouwens in 2017 de rol van CEO op zich nam.  
"De afgelopen jaren heeft Fairphone zich kunnen transformeren van een sociale beweging  

naar een impactvolle missie gedreven onderneming”, zei ze eerder dit jaar. Het bedrijf  
haalde toen een investering op van in totaal 49 miljoen euro.

  
Jabra heeft Marvin Korthout benoemd tot Director of Enterprise Sales Benelux. In zijn nieuwe 

functie draagt hij de eindverantwoordelijkheid voor de gehele Benelux-regio en geeft hij leiding  
aan alle divisies, waaronder Channel, Strategic Alliances, Distributie en Large Enterprise.

GNX heeft Declan Clancy aangesteld als Head of Platform. Met meer dan 7 jaar ervaring in het  
bouwen van B2B software platforms en marktplaatsen, brengt Clancy waardevolle expertise  

mee vanuit zijn vorige rol als Head of Product bij BT en voorheen REKKI. 

Leon van den Bogaert is aangesteld als General Manager van netwerkspecialist  
4IP Solutions, onderdeel van IT-serviceverlener Ictivity. Van den Bogaert is verantwoordelijk  

voor de bedrijfsvoering en verdere groei van de organisatie, die ervoor zorgt dat organisaties over 
een moderne en veilige netwerk infrastructuur beschikken. Daarnaast is het ontwikkelen en in  

de markt zetten van nieuwe proposities op het gebied van netwerken en IP communicatie ook  
een van de pijlers waar hij zich in deze functie op gaat richten. De afgelopen dertien jaar was  

Van den Bogaert werkzaam bij solution provider Ctac.  

Managed Service Provider TSH heeft John Reynders (46) aangetrokken als 
Chief Executive Officer. Reynders komt van Visma. Hij zal samen met het TSH-team leidinggeven 

aan de verdere groei van marktleider in Nederland naar marktleider in Europa. Joris Dierick,  
voorheen ad interim CEO en CFO, zal zich na de aanstelling van Reynders volledig  

focussen op zijn rol als CFO.  

Renewd® heeft Joost Wijermars aangetrokken als Directeur Circulariteit en Duurzaamheid.  
De afgelopen vier jaar was hij Director B2B Products bij VodafoneZiggo. Een van de belangrijkste  

taken van Joost zal zijn om de positie van Renewd® als een volwaardige marktcategorie te  
versterken door  klanten tweedehands apparaten aan te bieden die qua kwaliteit en prestaties  

kunnen tippen aan nieuwe apparatuur, terwijl we ook opkomen voor duurzaamheid.  

Rob Lenderink is in dienst getreden bij Amacom, The Amazing Company B.V. als 
Director Sales Benelux. Lenderink vult hiermee de vacante positie in die was ontstaan na het 

vertrek van Robert Romano in juni. De afgelopen drie jaar was hij (53) actief als Director Sales B2B 
voor de Nederlandse tak van de ALSO Group. Jeroen de Rapper wordt na zijn vertrek 

de nieuwe Commercieel Directeur bij ALSO Nederland. Jesper Baumgarten neemt bij Also 
de rol van Team Lead Retail Sales NL op zich. 

Jeffery Boerhof is bij Genetec. als Channel Sales Engineer Benelux in dienst gekomen. Jeffery 
heeft lange tijd in diverse rollen gewerkt bij system integrator Securitas; van Systems Engineer tot  

Senior Technical Solutions Engineer. Bij zijn laatste werkgever, Securitas Technology Nederland,  
werkte hij de afgelopen jaren veel met Genetec oplossingen en producten.  

Extreme Networks heeft Patrick Groot Nuelend benoemd tot Head of Vertical 
Markets & Strategy EMEA. In die rol wordt hij verantwoordelijk voor onder meer het ontwikkelen 

van Extreme’s cloud en networking business binnen de retail, gezondheidszorg en hospitality  
markten in Europa, het Midden-Oosten en Afrika. Groot Nuelend heeft senior functies bekleed bij  

Symbol Technologies, Zebra Technologies en Motorola. In 2017 is hij na de overname van  
Zebra in dienst gekomen bij Extreme Networks. 

Marvin Korthout

Eva	Gouwens

Rob	Lenderink

John Reynders

Joost Wijermars
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Op die manier creëert het een internationale 
toppositie in de mondiale 6G-waardeketen, 
gericht op die onderdelen waar Nederland zich
kan onderscheiden. Het gaat daarbij specifiek 
om de combinatie van geavanceerde slimme 
componenten, software en leidende toe  pas-
singen in maatschappelijk belangrijke sectoren 
zoals energie en automotive. Dat draagt ook bij 
aan de digitale soevereiniteit en duurzaam heid 
van Nederland en de Europese Unie. 

Trots
Paul Wijngaard, Senior Alliance Manager 
TNO bij de Unit ICT, Strategy & Policy, is een 
van de initiators van het programma: " Wat 
we erg waarderen is dat de commissie ons 
voorstel in zijn geheel positief heeft beoordeeld 
inclusief alle activiteiten en verbanden tussen 
de programmalijnen. Het FNS-voorstel kan 
voor een eerste fase potentieel rekenen op 
een NGF-subsidie van € 61 miljoen om zo de 
structurele en duurzame economische groei 
in Nederland te stimuleren. Bij een positieve 
evaluatie van de resultaten van deze eerste fase 
en een geaccordeerd voorstel voor de tweede 
fase, kan de reservering van € 142 miljoen voor 
deze tweede fase beschikbaar komen." 

Cruciaal
Hoewel de uitrol van 5G in Nederland nog 
volop gaande is, zijn de ontwikkelingen op het 
gebied van 6G in volle gang. De potentie van 
6G kan echter alleen tot wasdom komen door 
innovatieve netwerktechnologie en ‘slimme’ 
semiconductors (halfgeleiders) in combinatie 
met fotonica (data uitwisseling via optische 
signalen). Deze innovaties zijn niet alleen nodig 
voor betere netwerkprestaties en tal van nieuwe 
toepassingsmogelijkheden, maar spelen ook 
een essentiële rol in het praktisch realiseren van

digitale soevereiniteit. Nederland bezit hoog -
waardige kennis en industriële ervaring op het 
gebied van netwerk innovatie, semi  conductors 
en mobiele toepassingen om de kansen voor 
de totstandkoming en benutting van 6G te 
verzilveren. In het Future Network Services 
Consortium wordt deze kennis en ervaring 
gebundeld om gezamenlijk een bepalende 
positie in de ontwikkeling van 6G te pakken. 

Intelligente hardware en software
Het programma is ontwikkeld, onder leiding 
van TNO. Het FNS ecosysteem wordt dan ook 
geleid door TNO, in samenwerking met TU/e 
en TU Delft. Het consortium bestaat verder 
uit toonaangevende telecom- en halfgeleider-
fabrikanten, mobiele operators, ICT-bedrijven, 
kennisinstellingen en overheden. Ongeveer 
60 grote en kleine partijen hebben zich 
inmiddels aangesloten en dragen bij aan de 
verdere uitwerking van investeringsvoorstellen 
in specifieke technologie-, toepassing- of 
ecosysteemontwikkeling. Grote partijen zijn 
bijvoorbeeld NXP,  Ampleon (semiconductor 
oplossingen 6G), SURF (testbed infrastructuur), 
Ericsson en Nokia (intelligente componenten 
en netwerken), KPN en T-Mobile (netwerken en 

toepassingen), Cordis Suit en ASML (Next Gen 
Remote Support), Vialis (draadloze detectie) en 
Gomibo (E-Commerce). TU Delft, Topsector 
ICT, NXP, VTEC, NVIDEA, KPN, Odido 
(voorheen T-Mobile)

Kleinere partijen zijn bijvoorbeeld AntenneX, 
ALTRUM RF, Antenna Company en Future 
Mobility Network. Ook diverse branche-
organisaties, waaronder BTG, hebben zich  
aan het initiatief verbonden.

Uniek in dit programma is de integrale aanpak: 
de verbeterde prestaties van 6G worden bereikt 
met intelligente hardware én software, die 
zorgen voor meer flexibiliteit van het netwerk. 
Dit levert ook de nodige controle om netwerken 
en toepassingen betrouwbaarder en duurzamer 
te maken. Door technologie en toepassingen 
nauw met elkaar te verbinden, nemen de 
marktkansen toe van de Nederlandse bedrijven 
die actief zijn in radiocomponenten, antennes 
en netwerksoftware. FNS werkt daarvoor 
samen in Europa om de technologieën 
onderdeel te maken van de internationale 
6G-standaarden. Zo kan het voldoen aan de 
maatschappelijke eisen op het gebied van 
betrouwbaarheid, digitale soevereiniteit en 
duurzaamheid. 
De komende maanden zal de planning in 
samenspraak met het ministerie van EZK, de 
topsector ICT en de deelnemende partijen 
verder besproken worden. 

Het kabinet gaat 61 miljoen euro uit het Nationaal Groeifonds investeren 
in	 de	 ontwikkeling	 van	 de	 volgende	 generatie	 mobiele	 communicatie
netwerken: 6G. Bij een positieve evaluatie van de resultaten en een goed 
voorstel	voor	de	tweede	fase,	kan	later	nog	eens	€	142	miljoen	beschikbaar	
komen.	Het	Future	Network	Services	Consortium	(FNS)	krijgt	de	middelen	
en	bestaat	uit	onder	meer	telecombedrijven,	technische	universiteiten	en	
kennisinstellingen. Doel is om met deze steun tussen 2024-2029 een sterk 
Nederlands	6Gecosysteem	te	ontwikkelen.	

Nederland maakt werk 
van ontwikkeling 6G

“Nederland bezit 
kennis en ervaring om 
de kansen voor de 
totstandkoming en 
benutting van 6G te 
verzilveren.” 

Paul Wijngaard
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Hierdoor geniet het handelsmerk Asteria van
GFT eG nu in 23 landen bescherming in heel 
Europa. In de nabije toekomst zal het facturerings 
platform Asteria de leden mogelijkheden bieden 
voor meer factureringsopties, zoals managed 
services, naast de facturering van cloud telefonie 
diensten. Dit voorjaar benoemde GFT in TBM 
het neutrale cloudplatform onder de intrigerende 

naam Asteria. Daar kunnen binnenkort alle leden 
volauto matisch telecom oplossingen kopen 
van aanbieders als ALE, gnTel en Kwebbl en 
deze als dashboard gebruiken voor inrichten, 
onboarden en factureren. Allemaal whitelabel. 
Stefan Touchard, CFO bij GFT, indertijd: We 
hebben een grote verscheidenheid aan cloud 
providers in één platform opgenomen. Asteria 

gaat dit najaar live in Duitsland en komt later naar 
Oostenrijk en Nederland.” Volgens ons is een 
multivendor telecom platform als deze uniek  
op de Europese markt. Met de introductie van 
Asteria onderstreept GFT klaar te zijn voor de 
toekomst. En bewijst het daarmee meteen de 
toegevoegde waarde van het samenwerken in 
een cooperatie.

GFT

GFT krijgt Europese 
merkbescherming voor 
telecomplatform Asteria

Nieuwe raamovereenkomst met Paperless GmbH 

GFT heeft haar raamovereenkomst voor leden van document 
management Paperless vernieuwd. Paperless is de allesinéén 
oplossing voor digitale documentworkflows en wettelijke  
ehandtekeningen. 

In tegenstelling tot bestaande oplossingen vertrouwt Paperless niet 
op statische, verouderde PDFtechnologie. Het "Paperless Smart 
Document Format" maakt volledig geautomatiseerde, gebruiks
vriendelijke en digitale creatie en verwerking van alle belangrijke 
documenten, aanvragen en formulieren mogelijk. De oplossing  
voldoet volledig aan de DSGVO en eIDA en voldoet aan de hoogste 
eisen voor gegevensbescherming en gegevensbeveiliging.
 
Met Paperless kunnen intelligente documenten op één platform 
worden aangemaakt, ondertekend en beheerd. 
 
Meer informatie is te vinden op: www.paperless.io

De EUIPO – (European Union Intellectual Property Office) - Bureau voor de Intellectuele Eigendom van de Europese Unie verleent Europa- 
brede merkbescherming voor het factureringsplatform "Asteria" van GFT. Op 31 mei 2023 heeft het EUIPO het merk ‘Asteria’ in de EU, plus 
Groot-Brittannië geregistreerd als een Uniemerk in klasse 42 ‘(SaaS)’ in verband met een factureringsplatform voor telecommunicatie.

Onze leveranciers
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Redactie 

Artificial	 Intelligence	stond	centraal	 tijdens	de	vorige	
Vision	 editie	 van	 KPN	 Partner	 Netwerk.	 Een	 groot	
deel van de - inmiddels 1.500 partners - kwamen 
eind	september	naar	Ede	om	kennis	te	maken	met	de	
actuele	 visie	 van	 KPN	 Partner	 Netwerk	 (en	 RoutIT).	
Niet voor niets getiteld Vision AI. Samen met Boris van 
Beek	(Executive	VP	MKB)	kijken	we	terug,	maar	vooral	
vooruit. Naar de ontwikkelingen binnen zijn organisatie.  
Vooral naar de kansen rondom AI en het nieuwe  
platform dat steeds meer vorm krijgt.

AI en platformdenken krijgen  
een vaste plek in uitbouw 

KPN Partner Network

Boris van Beek
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Coverstory

Wie is Boris en wat doet hij bij KPN?
Voordat ik vier jaar geleden bij KPN begon, 
heb ik me bij twee andere grote bedrijven 
beziggehouden met de digitale transformaties. 
Binnen KPN ben ik de eerste twee jaar 
verantwoordelijk geweest voor de digitalisering 
binnen de totale zakelijke markt, waar KPN 
Partner Network onderdeel van is. Sinds 
twee jaar ben ik eindverantwoordelijk voor het 
MKB-segement. Samen met een heel leuk en 
goed team – stuk voor stuk experts binnen 
hun vakgebied – zijn we bezig om aan de 
hand van 4 pilaren, ondernemende cultuur, 
merk in het hart, pak de markt en excellente 
klantreizen, onze diensten nog beter aan te 
laten sluiten op de wensen en behoeften van 
onze partners & klanten. Waar ik écht  
enthousiast van word is ondernemend 
Nederland  vooruit helpen.

Misschien	een	open	deur,	maar	waarom	 
is AI het thema van deze Vision?
“AI is een onderwerp dat iedereen bezighoudt. 
Generative AI kan een versneller zijn. Net als 
dat de iPhone dat was. Mensen weten nog 
niet goed wat het precies inhoudt of zien het 
als een bedreiging. We willen laten zien dat 
het vooral een kans is. De meeste mensen 
zijn zelfs onbewust al dagelijks met AI-
oplossingen bezig. 

Door de versnelling van de technologie is AI 
nog beter geworden. Daarbij heb je actuele 
knelpunten, zoals een tekort aan arbeids-
krachten. Dat betekent dat je je organisatie 
optimaal moet digitaliseren. We hebben goed 
nagedacht hoe we AI kunnen inzetten. En hoe 
het voordelen kan opleveren voor KPN  
en onze klanten. Vandaar de koppeling van  
AI met deze Vision-editie. 

Alles wat we ontwikkelen en doen komt hier 
voorbij. Denk aan het slimmer maken van onze 
UC- en VoIP poposities of het optimaal splitten 
van glasvezel binnen een organisatie. 

AI biedt mogelijkheden om onze partner 
nog beter te ontlasten. En de partner kan AI 
inzetten om zijn of haar eigen klanten beter 
te bedienen. Met welke tools? Dat gaat 
verder dan Telco of IT-diensten. Je moet 
ook begrijpen hoe een datamodel werkt. En 
aanvoelen wanneer je mensen moet inzetten 
in plaats van robots. Want als die robot een 
paar keer iets verkeerd zegt, ben je zomaar 
een klant kwijt.”

Kun je voorbeelden geven van 
AI-toepassingen binnen je organisatie?
“We werken al heel lang met chatbots. Daar 
zit ook intelligentie achter. Met AI leren de 

bots van de antwoorden die ze geven. Ook 
in onze callcenters gebruiken we technologie 
waarmee we speech to text neerzetten. 
Hierbij doet AI de coaching op basis van het 
sentiment in het gesprek. 

Ons eigen KPN-netwerk is een ander goed 
voorbeeld. Deze optimaliseren we voordurend 
met AI. Hier zijn zijn onze Netwerk Architecten 
in de weer met Digital Twins. Deze virtuele 
kopien gaan aan de slag met alle beschikbare 
data en ondersteunen in verdere optimalisatie 
van ons netwerk. Een mooi voorbeeld kun je 
zien via de onderstaande QR-code. Hierin laat 
Denice Tuinhof zien hoe we dit concreet willen 
gaan toepassen.

Kun je wat meer vertellen over de 
innovaties	op	bestaande	core	diensten?
“We komen met nieuwe security en 
IT-diensten. Hierbij is de innovatiesnelheid in 
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de markt een uitdaging. Daarom willen we 
ons platform voor business partners delen 
met andere leveranciers. We gaan dit platform 
openstellen voor applicaties van onze eigen 
business partners. Zodat we uiteindelijk meer 
producten aan hun klanten kunnen aanbieden. 
Daarover vertel ik straks meer.

Ook willen we ons focussen op excellente 
klantreizen. Of je nou klant of partner bent,  
wij moeten gemak bieden. We hebben 
natuurlijk met Onebase Irma al een platform 
dat ‘state of the art’ is voor business partners. 
Dat moeten we blijven doorontwikkelen. Ook 
voor de eindklant moeten we het steeds 
simpeler maken om bereikbaar te zijn. Door 
ze te inspireren met de mogelijkheden die 
technologie nog meer biedt. En ze tegelijkertijd 
te laten focussen op het ondernemen. Als er 
iets is kom je makkelijk met ons in contact en 
helpen we je snel.” 

Hoe doe je dat samen met de business 
partners en welke rol speelt de eindklant?
“Met onze digitaliseringsvisie willen we  
nog meer integreren met onze business 
partners. Processen nog simpeler maken  
en nog meer tools beschikbaar maken.  
Maar ze ook helpen om hun processen te 
digitaliseren. Niet alleen tussen KPN en de 
partner, maar ook tussen de partner en  
de eindklant. 

Op werkplekken bieden we partners de 
mogelijkheid om de portal aan de klant te 
geven. De klant kan diensten op- en afschalen. 
Het blijft belangrijk om de verbinding te maken 
met bedrijven, met je klanten en met elkaar. 
Business partners zijn goed in het maken van 
die verbinding. Dat is waarom de business 
partner ook altijd een rol blijft spelen. 

Die mkb’er wil gewoon ondernemen. Dus 
moeten wij zorgen dat we samen met 
onze business partners een hybride model 
neerzetten. Waarbij we de digitale security en 
ICT-assistent voor het mkb zijn. Zo helpen we 
onze partners en hun klanten groeien.”

In 2022 kondigde KPN op Vision aan dat 
het eigen platform ook opengesteld zou 
worden	voor	specifieke,	door	partners	
ontwikkelde, solutions. Voor partners, 
door	partners.	Gefaciliteerd	door	het	
platform van KPN Partner Network. 
Geheel in de lijn van de platform-
economie.	Waar	staat	het	platform	nu?	
“Vorig jaar hebben we het inderdaad als een 
visie neergezet. Op Vision AI hebben we 
bekend gemaakt dat we eind dit jaar diensten 
van zeker drie partners op het platform gaan 
aanbieden. Het doel van dat platform is dat 
elke leverancier zich binnen twee weken 
kan aanmelden en installeren. Binnen onze 
kwaliteitseisen. We moeten garanderen dat het 

veilige software is, compliant en geïntegreerd 
met het netwerk. 

We hebben al voorwerk gedaan. Zo hebben 
we Censornet live gezet en meer geïntegreerd 
met onze dienstverlening, met het security-
pakket. Met onze joint venture Supervision 
gaan we dit najaar live. Het mooie daaraan is 
dat we voor livegang al tien business partners 
hebben gevonden, die samen met ons de 
roadmap bepalen en ontwikkelen. Want ze 
vonden het zo'n mooi product. Het leuke is 
dat ze elkaar met kennis versterken. Dan ga 
je richting maatwerk. Terwijl wij sterk zijn in 
schaalbare dienstverlening. 
 
Er zijn nog drie partijen die later dit jaar 
livegaan. Vorig jaar op Vision hadden we 
Miggy voor de IoT-markt. Dat is één van 
de partijen die meedoet. Ook CCV, van de 
pinbetalingen, doet mee. CCV heeft een 
Android-app ontwikkeld waarmee je je 
telefoon als pinautomaat kan gebruiken.  
Die app gaan we op het platform zetten. En 
we gaan Threadstone toevoegen. Zij leveren 
software om vulnerabilities te checken. Daarbij 
is Threadstone onderdeel van Techone: een 
snel groeiende private equity investeerder 
binnen ons partnernetwerk. 

Hiermee bewijzen we dat we ons platform 
openzetten voor partners. We willen het ook 

“Of je nou klant 
of partner bent, 
wij moeten gemak 
bieden” 
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niet gelijk groot maken, want we willen  
leren. Het is een revolutionair idee dat we 
evolutionair neerzetten.”

Dan word je meer een distributeur die  
via een platform verkoopt…
“Voor een deel zijn we dat natuurlijk al. 
Bijvoorbeeld met Microsoft licenties. Maar 
dat kan je qua software heel erg verbreden. 
Dus ook op adoptie en resources zou je in de 
praktijk modellen kunnen ontwikkelen, die we 
aanbieden om een partner of klant te helpen. 
Servicing, uitrol, dat soort zaken. Het moet 
allemaal wel dichtbij ICT en security blijven en 
een link hebben met het bestaande partner-
kanaal.”

Hoe zou je KPN op dit moment willen 
positioneren?
“KPN is een fantastisch merk want we doen 
heel veel aan innovatie. Op Vision AI lieten we 
zien wat onze visie is, welke innovaties er al zijn 
en welke eraan komen. We hebben laten zien 
dat ons merk voor iedereen betrouwbaar is. 

Maar ook dat we het makkelijk willen maken 
voor klanten en business partners. Zij krijgen 
onze aandacht. We willen ze vooruit helpen 
met onze diensten. Dat kan op allerlei 
manieren. Door bereikbaar te zijn en door 
diensten veilig beschikbaar te maken zorg 
je dat het duurzaam is. Daarbij groeien we 

binnen mijn tak van sport al acht kwartalen 
op rij. En dat doen we eigenlijk op ons hele 
portfolio: van mobiel tot breedband. Met 
glasvezel zijn we ontzettend gegroeid. Met 
koper groeien we nog steeds en ook op  
VOIP en werkplek.

We groeien ook doordat we van Telco naar 
IT naar platform gaan. Onze partners moeten 
innoveren, maar wij transformeren zelf óók van 
een Telecom- naar een ICT-speler. Dus ook 
wij moeten onze partners en klanten anders 
aanspreken. Beseffen dat ze heel andere 
vragen hebben als het om hun werkplek gaat. 
Als ik onze organisatie vergelijk met een jaar 

geleden, dan draait alles om hoe je met elkaar 
samenwerkt. Spreek je dezelfde taal, heb je 
hetzelfde doel. Acteer je als een team en durf 
je af en toe wat te geven aan de ander, in 
plaats van alleen te nemen.

Daarnaast helpen we partners om te 
innoveren. Bijvoorbeeld met het Partner 
Transformatieprogramma dat we vorig jaar 

zijn gestart. Ons partnerkanaal groeit ook nog 
steeds. Vorig jaar zaten we rond de 1.400 en 
inmiddels alweer rond de 1.500 partners. En 
terwijl de markt wat afkoelt, zie je dat bedrijven 
door moeten met de digitalisering van de 
werkplek. Daarbij speelt security een steeds 
grotere rol.”

Tot	slot;	nog	even	over	Vision	AI,	wat	
denk je dat AI ons gaat brengen?
“Ik geloof dat we er uiteindelijk een betere 
wereld door krijgen. In eerste instantie zullen 
ook de negatieve kanten naar boven komen. 
Dan moeten we met elkaar kaders neerzetten. 
En daarmee kan het ons veel goeds brengen. 

De industriële revolutie heeft de mensheid 
uiteindelijk ook veel gebracht. Nu betalen 
we daarvoor wel deels de rekening qua 
duurzaamheid. AI kan helpen om dit soort 
problematiek sneller, beter en anders op te 
lossen. Het zal ons leren om op een andere 
manier naar problemen te kijken en ze op te 
lossen.”

“Het zal ons leren om op een andere manier naar 
problemen te kijken en ze op te lossen”

Coverstory
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Redactie 

Begin	 september	 vond	 in	 Breda	 voor	 de	 eerste	 keer	 het	 Smart	 Office	 event	 Benelux	 van	 Smart	 Office	 
distributeur	Epatra	Benelux	plaats.	 Een	goed	opgezet	 event	waar	 de	Smart	Office	distributeur	 een	duidelijke	 keuze	
maakt	in	de	richting	van	een	specialisatie;	Smart	Office.	Epatra	Benelux	wil	een	portfolio	bieden	met	alles	voor	slimme	
kantoren	 om	 met	 name	 effectiever	 en	 efficiënter	 te	 kunnen	 werken	 en	 kosten	 beter	 te	 kunnen	 beheersen.	 Ruim	 
25	 internationale	 Smart	 Office	 leveranciers	 en	 fabrikanten	 presenteerden	 unieke	 en	 indrukwekkende	 Smart	 Office	 
oplossingen.	Vijf	gastsprekers	gaven	daarnaast	hun	visie	op	het	gebied	van	Smart	Office.	

Smart Office Event van Epatra brengt 
beste van drie werelden samen

Bijzonder was dat op dit goed georganiseerde 
event de vermenging van AV, IT/Telecom en 
Office goed zichtbaar was. Deze drie werelden 
komen steeds dichter bij elkaar, zo blijkt.  
Traditionele AV-partijen schuiven op naar 
videoconferencing en mengen zo met IT/
Telecom. Aan de andere kant van het 
spectrum worden kantoren steeds slimmer, 
wat je terugziet bij traditionele kantoor-
inrichters. Denk aan de presentatie van 
smart lockers van Keynius, een smart tak die 
ontstaan is vanuit de aanbieder van lockers, 
Olssen. Of OCS+ als partner van de wereld-
wijde kantoorinrichter Steelcase. Epatra 
Benelux brengt die werelden nu samen onder 
de ‘Smart Office’ vlag. 

Er waren interessante presentaties van  
Michel Bouman (Microsoft), Pieter Claes 
(Biamp), Rob Haarlem (Sector-X), Warren 
Bremner (Signagelive) en Chris Wiegeraad 
(GoBright) 
 
Epson was van de partij met een werkende 
MTR Front Row enhanced Microsoft signature 
opstelling op 120″ met de PU-2220B en de  
gloednieuwe super Ultra Short Throw EB-810e 
projector en alles op 21:9 aspect ratio! Dat 
een supergroot beeldoppervlak met als thema 
“Size Matters” belangrijk is bij deze nieuwe 
manier van hybride vergaderen, behoeft verder 
weinig toelichting! 
 

D-Link was verantwoordelijk voor de inrichting 
van een managed wifi omgeving tijdens het 
event. Het D-Link Nuclias Connect platform 
was de basis voor de vele Smart Office 
toepassingen op de verschillende partner 
stands. Ook de VR presentatie van het 
Epatra Smart Office event en de verschillende 
inspirerende presentaties konden vertrouwen 
op een stabiele wifi verbinding via het Nuclias 
platform. 
 
Verder waren van de partij: AVer Europe, 
BenQ Corporation, Biamp, C2G, Chief, Conen 
Group, Da-Lite, Dekker Industrial Design, 
D-Link, Seiko Epson Corporation, GoBright 
BV, InFocus, InformARbv, KPN Wholesale,  
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LG Electronics, Luxul, Middle Atlantic 
Products, OCS+, ProDVX Europe, PureLink 
GmbH, ScreenBeam Inc., Sennheiser,  
Signagelive, Sony, Vaddio, Vogel's Products BV, 
Yealink, Mago, Keynius, Sector-X, Extron en 
Microsoft. 

Toekomstvisie
Eind juni lanceerde Hans de Blois, directeur 
van Epatra Benelux, dit event en de visie rond 
smart office al in een uitgebreid artikel in TBM.
“Wij zien dat er behoefte is aan kennis en 
het concretiseren van de oplossing. Epatra 
Benelux wil hierbij graag ondersteuning geven. 
De een heeft verstand van IT, de ander is 
gespecialiseerd in AV. Maar de transitie maken 
naar het ecosysteem-denken vindt menigeen 
moeilijk. We hebben hiervoor de afgelopen 
jaren twee productspecialisten aangenomen 
die deze boodschap verkondigen in de markt. 
Nu willen wij er de fabrikanten, de eindklanten 
en resellers bij halen en samenbrengen op het 
event. We vragen ook aan onze resellers om 
enkele klanten mee te nemen die worstelen 
met dit vraagstuk. Want als zijn klant het gaat 
begrijpen, gaat de reseller het ook begrijpen. 

En gaat de fabrikant het toepassen, want 
alleen dan krijg je de hele markt in beweging.” 
Epatra Benelux gaat op het event niet 
standaard met stands werken waar  
fabrikanten hun waar mogen presenteren, 
maar richt er een smart office in. ‘Aan de 
hand van onze oplossingen en geselecteerde 
producten is te zien hoe smart office werkt  
in de dagelijkse praktijk.’ 
 
Epatra Benelux wil graag naam maken in  
de wereld van smart office. ‘We willen 
daarin als een soort makelaar fungeren, die 
complementaire platformen kan aanbieden. 
Het is dus niet ondenkbaar dat we ook 

verschillende platformen zullen gaan 
distribueren. Zo kijken we bijvoorbeeld naar 
fabrikanten van lockers of van intelligente 
deursloten. De werelden van IT of AV kruipen 
dus naar elkaar toe. We gaan het concept  
van smart office breder en volwassener 
maken. We hebben de ambitie dit ook  
richting Noord-Frankrijk uit te breiden, en 
indien mogelijk naar Duitsland, Zwitserland  
en Oostenrijk.’ 

Epatra

“De werelden van IT en AV kruipen dus 
naar elkaar toe. We gaan het concept van smart 
office breder en volwassener maken” 
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Marian Kouwenhoven-ten Have en Gerton Kotterman
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Case

Marian Kouwenhoven-ten Have is locatie-
manager Triangel en Vlietzicht. De Triangel is 
een locatie die begin jaren ’80 is gebouwd en 
uit 72 appartementen bestaat. Zoals in alle 
verpleeghuizen in Nederland, komen nieuwe 
bewoners ook bij De Triangel binnen met een 
steeds hogere zorgvraag. “De gemiddelde 
leeftijd van onze bewoners is 90. Waar je 
vroeger zag dat mensen wel tien jaar bij ons 
woonden, komt dat nu nauwelijks meer voor. 
Cliënten zijn al erg kwetsbaar als ze bij ons 
komen wonen”, vertelt Marian. Dat maakt dat 
de werkdruk stijgt, maar meer personeel krijgt 
ze er niet bij. “We zullen meer een beroep 
moeten doen op technologie om ons te 
ontlasten.” Dit bijvoorbeeld op sensoren die 
functioneren als extra ‘ogen en oren’. 
 
Voice-over-wifi alleen niet voldoende 
Met die inzet van technologie is circa vier jaar 
geleden een start gemaakt. Tot dat moment 
werkten vrijwel alle verpleeghuizen van Pieter 
van Foreest met DECT-telefonie. Dit werd in de 
meeste huizen vervangen door voice-over-wifi. 
Het wifinetwerk werd daarnaast gebruikt voor 
de alarmeringen. 

Service manager IT Gerton Kotterman vertelt:
“In de markt werd gedaan alsof wifi 

betrouwbare technologie is die altijd werkt.  
Wij kwamen erachter dat voor wifi niet 
toereikend is voor onze toepassing. Dat hangt 
voor een deel samen met de kenmerken van 
een gebouw en/of buitenterrein. Op sommige 
van onze locaties werkt het prima, maar in 
sommige andere gevallen is het lastig om tot 
in alle uithoeken van een pand en de om   -
liggende buitenruimte bereik te genereren met 
wifi. Bovendien kun je met deze technologie 
geen prioritering toepassen, wat betekent dat 
je kritische communicatie geen voorrang kunt 
geven op minder kritische communicatie.” 

Plat vertaald: als een bewoner aan het video-
bellen is met een kleinzoon, kan dat er maar  
zo toe leiden dat het valalarm van de buur -
vrouw niet doorkomt bij de medewerkers. 
“En dat kan natuurlijk niet”, zegt Marian. Deze 
twee problemen speelden met name op haar 
locatie, De Triangel. Dat ligt onder meer aan de 
kenmerken van het gebouw. 

Marian klaagde dan ook bij Gerton over de 
onbetrouwbaarheid van het netwerk. Hij deed 
op zijn beurt zijn beklag bij de leveranciers, die 
allemaal een scan uitvoerden en naar elkaar 
begonnen te wijzen. Hij probeerde met extra 
access points de dekking te verbeteren. “Maar 

dat hielp onvoldoende”, zegt Gerton.  
“Uiteindelijk kwam uit de analyses naar voren 
dat we voor tonnen extra zouden moeten 
investeren in de wifi. Daarmee verhoogden we 
de betrouwbaarheid, maar ook de complexiteit 
en de beheerlast. En dat wilden we juist niet.” 
 
Private LTE naast wifi
Ergens in de vele onderzoeksrapporten en 
andere correspondentie over het probleem 
werd private LTE als mogelijke oplossing 
genoemd. Gerton: “Ik kende die technologie, 
maar ik had in eerste instantie het idee: dat 
bestaat al zo lang, is dat niet achterhaald? 
Bovendien vroeg ik me af of het verstandig was 
om naast wifi nog een tweede netwerk aan 
te leggen.” Toch dook hij er eens in. En wat 
bleek: je moet inderdaad een tweede netwerk 
aanleggen, maar wel een zeer betrouwbaar 
netwerk dat eenvoudig is in onderhoud en 
beheer en dat lang meegaat, waardoor de 
afschrijvingen laag zijn.  

Hij stelde een pakket van eisen op, selecteerde 
drie leveranciers, en tekende drie dagen later al 
een contract met Axians. “Een traject waar je 
normaal gesproken misschien wel een jaar over 
doet”, lacht hij. “Maar we hadden haast. De 
nood was echt hoog, zeker op De Triangel.” 

Pieter van Foreest verhoogt 
betrouwbaarheid communicatie 
met private LTE van Axians

Ouderenzorgorganisatie Pieter van Foreest maakt in haar verpleeghuizen steeds intensiever gebruik van 
technologie. Nu zijn dat voornamelijk nog bewegingssensoren en spreek-luisterverbindingen, maar in de toekomst 
worden dat wellicht ook camera’s. Het is uiteraard cruciaal dat de signalen altijd goed binnenkomen op de 
telefoons van verzorgenden en verpleegkundigen. Omdat wifi te onbetrouwbaar is voor missiekritische spraak- en 
datacommunicatie, kiest Pieter van Foreest voor private LTE. 

Stabiele technologie als aanvulling op wifi
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Een kleine maand later was het private 
LTE-netwerk ook al uitgerold. Naast de wifi 
access points hangen nu ook nog ‘andere 
kastjes’, zoals Marian het zegt. “Ik heb van 
de techniek geen verstand, maar vanaf het 
moment dat we dit netwerk gebruiken, missen 
we geen alarmen meer. Dat terwijl we voorheen 
voortdurend van bewoners of hun familie 
hoorden: ‘we hebben al twee keer gebeld, 
maar er kwam niemand’.” 
 
Zorgmedewerkers ontlasten
Langzaam maar zeker durven medewerkers 
weer op de techniek te vertrouwen. Want dat 
vertrouwen zijn ze wel even kwijt geweest, 
zegt Marian. “Als je weet dat het netwerk niet 
alle alarmen doorgeeft, dan ga je zelf vaker de 
kamer van een bewoner in om te checken of 
alles goed is. Dat betekent én heel veel extra 
werk voor onze verzorgenden en verpleeg-
kundigen, maar ook minder privacy voor de 
bewoner." 

Die privacy hebben ze nu weer terug. Alle 
kamers zijn uitgerust met een spreekluister-
verbinding en vier sensoren: bij de voordeur, in 
de woonkamer, in de badkamer en in bed. Op 
een tablet kunnen de key users instellen welke 
sensoren wanneer in werking zijn en hoe ze 
dan worden afgesteld. Zo kun je bijvoorbeeld 
instellen dat je overdag een alarm krijgt als een 
bewoner na een kwartier nog steeds op het 
toilet zit. En dat je ’s nachts een alarm krijgt als 
een bewoner langer dan 10 minuten uit bed is. 
Marian: “De sensoren fungeren als extra ogen 
en oren voor onze medewerkers. Waar    
ze vroeger rondes moesten lopen om te  
controleren of alles bij iedereen goed ging, 
kunnen ze nu vertrouwen op de techniek.” 
 
Lagere kosten
Waar het private LTE-netwerk echt is bestemd 
voor de zorgcommunicatie – de spreekluister-
verbinding, de alarmen en het telefoonverkeer 
tussen medewerkers – is wifi het primaire 
netwerk voor alle werk op de laptops en tablets 
en voor bewoners. Omdat bewoners steeds 
meer bandbreedte nodig hebben, krijgen zij 
binnenkort een particulier abonnement voor 
internet, tv en bellen. 

Gerton wil deze architectuur in alle huizen van 
Pieter van Foreest uitrollen. “Wij werken onder 

“Ik heb van de 
techniek geen 
verstand, maar vanaf 
het moment dat we 
dit netwerk gebruiken, 
missen we geen 
alarmen meer” 

Marian Kouwenhoven-ten Have

Triangel de Lier
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architectuur en willen de technologie zoveel mogelijk standaardi-
seren. We hebben nu ervaren dat private LTE een hele stabiele, 
betrouwbare technologie is die bij uitstek geschikt is voor alle 
kritische communicatie: de zorgalarmeringen en spreekluister-
verbinding. Ja, het is jammer dat je hiervoor een tweede netwerk 
naast wifi moet aanleggen. Maar dat betekent ook dat je inves-
teringen in wifi een stuk lager kunnen zijn en dat je je wifinetwerk 
eenvoudig van architectuur kunt houden. Bij private LTE heb je 
minder zenders en minder kabels nodig om toch een veel betere 
dekking bereiken dan met wifi. 

Private LTE vraagt bovendien weinig onderhoud, terwijl wifi 
juist vrij duur is in beheer. Daar komt bij: hoe complexer je het 
wifinetwerk maakt, hoe hoger de kosten voor onderhoud en 
beheer. Wij zijn uiteindelijk goedkoper uit met twee netwerken. 
Want we hebben een omgeving die eenvoudiger te beheren is 
en de lifecycle van private LTE is veel langer dan die van wifi, 
waardoor de afschrijving relatief laag is. Met dit netwerk kunnen 
we jaren vooruit.” 
 
Hogere veiligheid voor bewoners, meer tijd voor 
medewerkers
Marian heeft minder oog voor de afschrijving of het beheer van 
de omgeving. Het gaat haar vooral om de bewoners en de 
medewerkers. “We hebben de veiligheid van onze bewoners 
verhoogd en de werkdruk van onze medewerkers verlaagd.” 
Hebben medewerkers dan nu ineens tijd over? “Nee, was dat 
maar zo”, zegt Marian. “Tijd over hebben wij nooit, maar we 
kunnen nu wel meer aandacht besteden aan het welzijn van 
onze bewoners. Medewerkers kunnen nu af en toe ook even een 
praatje maken en daar met hun volle aandacht bij zijn. Ze weten 
dat als er wat gebeurt, ze gewaarschuwd worden door een 
signaal op hun telefoon.” 

“We hebben de veiligheid van 
onze bewoners verhoogd 
en de werkdruk van onze 
medewerkers verlaagd” 

Gerton Kotterman
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BTG on the move!
De	digitale	beschikbaarheid	van	IT	&	Communicatietechnologie	is	essentieel	voor	de	economie	en	de	maatschappij.	 
Bedrijven	en	organisaties	anticiperen	in	toenemende	mate	op	deze	digitale	transformatie.	Het	is	dan	ook	cruciaal	dat	 
Nederland	de	koppositie	in	Europa	in	de	toepassingen	van	nieuwe	technologieën	weer	naar	zich	toe	trekt.	Aldus	Petra	Claessen,	
sinds	1	juli	2023	voorzitter	van	de	brancheorganisaties	BTG.	Zij	is	daarnaast	Boardmember	van	BTG	Services.	In	dit	artikel	 
vertelt	ze	welke	stappen	ze	met	de	BTG	wil	zetten,	vanuit	de	gedachte;	‘BTG	Building	Bridges’.

Invoering van nieuwe technologie en de 
daarbij behorende randvoorwaarden is van 
levensbelang voor de groei en ontwikkeling 
van organisaties. BTG is voornemens om 
met de overheid aan tafel te gaan, samen 
met bedrijven, organisaties, de wetenschap 
en het onderwijs (triple helix aanpak), om de 
ontstane kloven te beslechten. Ook gaan we 
via strategische tafels onder leiding van BTG, 
nieuwe technologieën sneller in de markt 
implementeren. 

Continue	beschikbaarheid	en	
bereikbaarheid	cruciaal	
De Covid-19 periode benadrukte weer eens 
hoezeer onze maatschappij afhankelijk is 
geworden van IT & Communicatietechnologie. 
Wat kunnen we nog zonder ICT?  
De continuïteit van activiteiten bleek toen 
meer dan ooit afhankelijk van de connectiviteit 
(continue beschikbaarheid en bereikbaarheid). 
We hebben in die tijd onze leden en klanten 
snel kunnen voorzien van producten en 
diensten  rond het digitale (thuis)werken. Het 
gaf toen veel voldoening om iets te kunnen 
betekenen voor bedrijven en organisaties.  
Dit was dan ook bij uitstek een taak voor 
ons, dé Branchevereniging voor IT & 
Communicatie technologie. 

BTG vervult een brugfunctie tussen gebruikers 
en solution partners. Onze dochterorganisaties 
BTG Services (voorheen TGG)  focust  
zich op producten en diensten. De BTG- 
vereniging neemt het heft in handen om,  
vanuit de content driven benadering, de  
inhoudelijke discussies op te pakken.  
Richting het onderwijs vormt BTG een 
brugfunctie door zitting te nemen in diverse 
adviesraden. In het speelveld van wetenschap, 
bedrijfsleven overheid, vormt BTG een 
spilfunctie. Immers, zaken moeten versneld 
worden opgepakt en BTG gaat dit faciliteren. 

Het	vormen	van	een	ecosysteem	van	
leden en partners 
Met de ontwikkeling van een zogenaamde city 
hub bijvoorbeeld, zet BTG in op een hechte 
samenwerking. Het werken in zogenaamde 
eco-systemen vanuit de diverse expert-
groepen is daar een ultiem voorbeeld van. 
Stel, een stad wil 5G gaan uitrollen, dan brengt 
BTG partijen bij elkaar rond strategische 
tafel- en discussierondes. Het gaat dan om 
belanghebbenden bij de gemeentes, experts 
en ook young professionals en executives. 
Vraag en aanbod komen zo samen, met 
nieuwe inzichten van jonge mensen die weer 
anders naar bepaalde ontwikkelingen kijken, 
gecombineerd met senioriteit en jarenlange 
deskundigheid. BTG noemt deze aanpak 
‘Green meets Grey’, met groepen die  
complementair zijn aan elkaar. 

Samen kom je verder, vooral in een 
vereniging	zoals	BTG
Wat in het voorgaande voorbeeld voor 5G 
geldt, is ook van toepassing voor andere delen 
in de digitale transformatie die om verdieping 
vragen. Denk aan toekomstige ICT-behoeften 
van de gezondheidszorg of de toepassing van 
het Internet of Things (IoT). Zo is BTG actief 
betrokken bij het Do IoT Fieldlab van onder 
meer TU Delft, waarbij ook TNO en tal van 
andere connectiviteitspartners zijn aangesloten. 

Een ander voorbeeld van hechte samen-
werking is de betrokkenheid van de BTG 
Vereniging bij het FNS (Future Network 
Services) project, waarbij TNO dit project leidt. 
Ook hierbij zijn meerdere groepen betrokken, 
zoals de wetenschap (TU Delft) en tal van 
andere relevante partijen als MNO’s. 

BTG neemt ook een belangrijke plaats in bij 
de TECH Denk Tank, waarin alle relevante 
brancheverenigingen zitting hebben die 
allemaal een essentieel onderdeel vormen in 
de digitale infrastructuur van de BV Nederland. 

Toekomst
Vanaf 1 juli mag ik de voorzittershamer 
overnemen van Eric Reij die negen jaar  
bestuurslid is geweest, waarvan de laatste  
zes jaar voorzitter. Ambities zijn er volop.  
Die gaan we samen realiseren met de andere 
bestuursleden Christian Visser, (penning-
meester) en Madeleine Lamers (secretaris),  
de Ledenraad onder leiding van Victor Viveen 
en het team van BTG en BTG Services. Zo is 
ons streven om het bestuur te versterken met 
leden vanuit de wetenschap en het bedrijfs-
leven en met een gebruiker (BTG Lid). Wat te 
denken van een Advisory Council waarin ook 
studenten, young professionals, managers 
en executives participeren. Ook bedoeld om 
samen innovatie te signaleren en te activeren. 
Een nóg sterkere verankering met de weten-
schap. Kortom, kansen en ambities genoeg, 
zowel nationaal als internationaal.  
En in alles staat de gebruiker van IT en 
communicatietechnologie centraal. Samen 
met onze solution partners worden markt-
imperfecties opgespoord en opgelost! 
Zo is de cirkel weer rond. Return on 
investment! 

Hou de website, de Newsbreak en onze 
socials als LinkedIn in de gaten voor alle 
ontwikkelingen! 

‘Green meets grey, 
nieuwe inzichten 

van jonge mensen 
gecombineerd met 

senioriteit en jarenlange 
deskundigheid’

BTG
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Hoe AI, IoT en 5G de 
economische groei aanjagen
Industrieën	veranderen	in	rap	tempo,	met	name	gedreven	door	de	convergentie	van	innovatieve	technologieën.	 
De	telecomsector	speelt	hier	een	belangrijke	rol	in	Dit	vanwege	de	naadloze	integratie	van	baanbrekende	 
technologieën,	zoals	het	Internet	of	Things	(IoT),	5Gnetwerken	en	kunstmatige	intelligentie	(AI).	Deze	 
samenloop	gaat	niet	alleen	over	communicatie,	het	orkestreert	connectiviteit,	intelligentie	en	snelheid,	 
zo	vertelt	Nassia	Skoulikarit,	directeur	IoTprogramma’s	van	het	Mobile	Ecosystem	Forum.

In een wereld die voor een groot deel wordt bepaald door data -
gestuurde beslissingen, zijn AI, IoT en 5G meer dan alleen maar 
hulpmiddelen. Hun gezamenlijke invloed beperkt zich niet tot het 
optimaliseren van de operationele efficiëntie of het stapsgewijs  
verbeteren van bedrijfs processen. Het reikt veel verder en verandert  
het DNA van industrieën. Van de gezondheidszorg en de productie-
sector tot de detailhandel en de logistieke sector, geen enkele sector 
blijft onaangetast door deze transformatie. 
 
Digitale transformatie
IoT-apparaten kunnen bijvoorbeeld in de productie zorgen voor 
voorspellend onderhoud, kwaliteitscontrole en optimalisatie van de 
toeleveringsketen. In de detailhandel verbetert AI de klantervaringen 
door middel van gepersonaliseerde aanbevelingen en chatbots, terwijl 
IoT slimme winkels en voorraadbeheer mogelijk maakt. In de logistiek 
worden IoT-apparaten gebruikt voor realtime tracking, terwijl AI wordt 
gebruikt voor routeoptimalisatie en vraagvoorspelling. En 5G- en 
IoT-technologieën maken patiëntmonitoring op afstand, telegenees-
kunde en AI-gestuurde diagnostiek in de gezondheidszorg mogelijk. 
 
Ik heb zelf ervaren hoe IoT van grote waarde kan zijn. Het broze 
geheugen van mijn, inmiddels overleden, vader was een reden tot 
zorg geworden voor mijn familie en mij. We maakten ons voortdurend 
zorgen over zijn verblijfplaats en of hij veilig was. Door een verbonden 
IoT-GPS- apparaat te gebruiken, konden we zijn bewegingen volgen 
en waarschuwingen ontvangen als hij buiten een bepaald gebied ging. 
We gebruikten een kleine GPS-tracker die mijn vader als horloge om 
zijn pols kon dragen. Het was onopvallend en hinderde zijn dagelijkse 
activiteiten, die voor hem belangrijk waren, niet. 
 
Het gaf ons gemoedsrust omdat we wisten dat we hem altijd konden 
vinden als hij verdwaald of gedesoriënteerd was. De kracht van IoT biedt 
oplossingen uit de echte wereld die een verschil maken. De gezond-
heidszorgsector is een van de meest veelbelovende markten voor IoT. 
Apparaten met IoT-functionaliteit slechten traditionele barrières, waardoor 
zorgverleners de gezondheid van patiënten op afstand kunnen monitoren. 
Patiënten hoeven niet langer aan een ziekenhuisbed te worden gebonden 
om zorg te ontvangen, maar kunnen comfortabel thuis wonen. 

Apparaten met IoT-ondersteuning kunnen vitale functies zoals hartslag, 
zuurstofniveaus en bloeddruk monitoren en deze gegevens in realtime 
naar gezondheidszorgprofessionals sturen. Hierdoor worden vroegtijdige 
detectie van gezondheids problemen en tijdige interventies moelijk. Het 

gevolg hiervan, is dat patiëntresultaten kunnen worden verbeterd en de 
zorgkosten kunnen worden verlaagd.

Stimuleren van het bedrijfsleven
De voortdurende wereldwijde implementatie van 5G-netwerken plaveit 
de weg voor een nieuw tijdperk van connectiviteit – een tijdperk dat 
wordt gekenmerkt door ongekende snelheid, ultralage latentie en de 
mogelijkheid om een forse toestroom van verbonden apparaten te 
ondersteunen. Nu 5G supersnelle connectiviteit biedt en IoT naadloze 
sensorgebaseerde interacties orkestreert, krijgen bedrijven waarde-
volle inzichten in consumentengedrag, markttrends en operationele 
efficiëntie. 
 
We evolueren naar een tijdperk waarin industrieën naadloos 
samensmelten in ingewikkelde ecosystemen van inter connectiviteit, 
waardoor de grens tussen fysieke en digitale domeinen vervaagt. 
 
De transformatieve kracht van mobiel beperkt zich niet tot communi-
catie; het vormt economieën. Volgens Goldman Sachs zou de integratie 
van AI en 5G potentieel een stijging van 7 biljoen dollar van het mondiale 
bbp kunnen bewerkstelligen, waardoor de productiviteitsgroei in tien 
jaar tijd met 1,5% zou kunnen toenemen. 

Een enorme kans voor de telecomsector, die deze technologieën  
gretig omarmt. De mondiale IoT-markt zal naar verwachting in 2025  
een waarde van meer dan 900 miljard dollar per jaar bereiken, en  
een aanzienlijke stijging laten zien ten opzichte van de waarde van  
348 miljard dollar in 2019. 
 
Wereldwijde verdeling
De regio Azië-Pacific (APAC) is de grootste IoT-markt ter wereld wat 
betreft zijn potentieel voor economische groei en uitbreiding van 
verbindingen. Volgens het laatste GSMA-rapport zal APAC in 2030 
naar verwachting 1,4 miljard 5G-verbindingen hebben, voornamelijk als 
gevolg van de daling van de kosten van 5G-apparaten, de groeiende 
5G-netwerk implementaties en de gezamenlijke inspanningen van 
regeringen om mobiele technologieën naar de kern van de samenleving 
te duwen. Australië, Japan, Singapore en Zuid-Korea lopen voorop op 
het gebied van 5G-innovatie. 
 
De mobiele sector droeg in 2022 maar liefst $810 miljard bij aan de 
economie van APAC (ongeveer 5% van het bbp). Naar verwachting zal 
dit tegen het einde van het decennium bijna $1 biljoen ($990 miljard) 
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bedragen. De bijdrage van 5G staat op het punt de 133 miljard 
dollar te overschrijden, wat de rol van 5G als economische 
katalysator onderstreept. 
 
De aanhoudende 5G-implementaties maken de weg vrij 
voor de verspreiding van IoT-apparaten en de opkomst van 
AI-toepassingen. De nieuwste IoT-netwerkgeneratie draait 
op LTE-netwerken en 3G- en 2G-banden. Het potentieel van 
5G-verbonden IoT is aanzienlijk, en de adoptie ervan komt met 
de dag dichterbij. 

Belangrijkste	drijfveren	en	impacts
Verschillende sleutelfactoren, waaronder de vraag van klanten 
naar snelle internetdiensten, de snelle toename van slimme 

apparaten en de behoefte aan efficiënt netwerkbeheer, zorgen 
voor verandering. 

De gevolgen van deze transformatie zijn diepgaand en treffen 
niet alleen de telecomsector. Maar het is de telecomindustrie 
die de infrastructuur levert waardoor nieuwe apparaten en 
technologie zich in ons moderne bestaan kunnen verweven: van 
wearables die onze gezondheid monitoren tot slimme thuis-
systemen die onze omgevingen naadloos beheren. 
 
Voor steeds meer consumenten is connectiviteit geen luxe, maar 
noodzaak. De opkomst van IoT-apparaten en slimme huizen 
heeft deze vraag verder doen toenemen. Het belang  
van de vraag van klanten naar snelle internetdiensten als 

drijvende kracht achter verandering mag 
niet over het hoofd worden gezien. En met 
de komst van 5G verwachten consumenten 
hogere download- en uploadsnelheden, lagere 
latentie en ononderbroken connectiviteit. 
 
Onder het oppervlak van naadloze internet-
ervaringen ligt netwerkbeheer. Het is een 
ingewikkelde kunst. Naarmate het dataverkeer 
groeit, moeten telecomoperatoren zorgen voor 
efficiënt databeheer, naadloze connectiviteit 
en robuuste beveiliging. AI kan een cruciale rol 
spelen bij het voldoen aan deze vereisten met 
zijn voorspellende analyse- en automatiserings-
mogelijkheden. 
 
De toekomst 
Naarmate deze technologieën volwassener 
worden en met elkaar verweven raken, vormen 
ze de sleutel tot aanzienlijke veranderingen in 
de manier waarop telecomoperatoren functio-
neren en diensten leveren. 
 
Telecomoperatoren staan klaar om de traditi-
onele rollen te overstijgen en ambassadeurs te 
worden van een nieuwe, onderling verbonden 
wereld. De schijnwerpers richten zich op 
alomtegenwoordige connectiviteit, waar slimme 
steden, efficiënte industrieën en naadloze 
klantervaringen een weefsel van gemak voor 
iedereen weven. 
 
IoT vormt de kern van deze interconnectiviteit 
en maakt de weg vrij voorveel nieuwe mogelijk-
heden. Slimme apparaten overspoelen de 
markt, waardoor een nieuw tijdperk ontstaat 
waarin machines bewust zijn, gegevens vrijelijk 
stromen en alles met elkaar verbonden is. 
Terwijl operators IoT inzetten om apparaten 
met elkaar te verbinden, zullen ze een wereld 
faciliteren waarin netwerken gesprekken 
mogelijk maken en sensoren verhalen weven. 
De toekomst zal ongetwijfeld interessant zijn, 
gedreven door de transformerende kracht van 
onderling verbonden en intuïtieve technologieën. 

Over de auteur
Nassia Skoulikariti is directeur van IoT-programma's 
bij het Mobile Ecosystem Forum (MEF), een mondiale 
handelsorganisatie opgericht in 2000, met hoofdkantoor 
in Groot-Brittannië en leden over de hele wereld. Als 
stem van het mobiele ecosysteem richt het zich op 
sectorover schrijdende best practices, fraudebestrijding 
en het genereren van inkomsten. Het Forum biedt zijn 
leden mondiale en sectoroverschrijdende platforms 
voor netwerken, samenwerking en het bevorderen van 
industriële oplossingen. 
 
https://mobileecosystemforum.com/	
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Redactie 

Ik was dol-enthousiast. Het was begin 2007 
en ik had net mijn baan opgezegd om mijn 
eigen bedrijf te starten als export consultant. 
Want ik was per slot van rekening al 15 jaar 
succesvol met internationale sales. Ik had 
alles wat ik nodig had: een KVK-nummer, een 
kantoor, een website en een telefoonlijn. Maar 
er was één belangrijk ding dat nog ontbrak: 
klanten. 
 
Ik probeerde alles wat ik kon bedenken 
om klanten te krijgen. Ik bezocht netwerk-
evenementen, ging potentiële klanten koud 
bellen, stuurde sales pitches op LinkedIn en 
andere platforms, maar niets leek te werken. 
 
Na zes maanden stond ik op het punt om op 
te geven. Ik was moe, ontmoedigd en blut. 
Ik had al mijn spaargeld uitgegeven aan mijn 
bedrijf en ik begon achter te raken met mijn 
rekeningen. 
 
Op een dag, aan het begin van de zomer 
in 2007, nam ik een lange wandeling over 
het strand om mijn toekomst eens goed 
te overdenken. Ik had een vrouw, twee 

kinderen, een hypotheek en twee auto’s. Ik 
had ook verschillende job offers, dus stoppen 
met mijn bedrijf lag nogal voor de hand. En 
toch knaagde er iets. Ik voelde dat ik te snel 
opgaf. Dat ik nog niet alles had geprobeerd. 
 
Tijdens die lange wandeling dacht ik na 
over wat ik nou anders deed voordat ik voor 
mezelf begon. Waarom was ik toen wel zo 
succesvol in sales? Waren er gewoon geen 
klanten voor de dienst die ik bood? Dat kon 
ik niet geloven. Ik wist dat ik zelf iets verkeerd 
deed, maar wat dan? Wat deed ik toen 
anders dan nu? 
 
Ineens wist ik het! Ik realiseerde me dat ik 
het helemaal verkeerd had aangepakt. Sales 
was altijd leuk. Waarom was dat dan nu niet 
meer leuk? Het lag zo voor de hand, dat ik 
het gewoon over het hoofd had gezien. Wat 
ik fout deed, was dat ik had geprobeerd om 
sales te forceren, maar dat werkte dus niet. Ik 
moest eerst relaties opbouwen. Investeren in 
mijn doelgroep! 

 

Dus ik veranderde mijn aanpak. Ik begon 
gratis advies te geven op LinkedIn. Ik bood 
aan mensen te helpen met hun problemen, 
zelfs als ze niet het geld hadden om me in te 
huren. Ik begon ook netwerkevenementen bij 
te wonen om mensen te ontmoeten en meer 
te weten te komen over hun bedrijven. 
 
In het begin was ik terughoudend met het 
geven van gratis advies. Ik was bang dat ik 
zou worden misbruikt. Maar ik realiseerde me 

De 
ondernemer 

die bijna 
opgaf! 

Perry van Beek is LinkedIn coach 
sinds 2009 en heeft op LinkedIn 
een netwerk opgebouwd van 

meer dan 29.000 volgers.

Ik bood aan mensen 
te helpen met hun 
problemen, zelfs als ze 
niet het geld hadden 
om me in te huren
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al snel dat het de moeite waard was. Mensen 
waren dankbaar voor mijn hulp en waren 
meer geneigd me te onthouden als ze in de 
toekomst mijn diensten nodig hadden. 
 
Het resultaat was dat ik binnen 40 dagen drie 
betalende klanten had. Mensen waren zo 
onder de indruk van mijn gratis advies dat ze 
bereid waren voor mijn diensten te betalen. 
Mijn bedrijf explodeerde en ik was eindelijk 
in staat om mijn droom te verwezenlijken om 
een succesvolle ondernemer te zijn. 
 
Mijn verhaal is een reminder dat het belangrijk 
is om relaties op te bouwen voordat je 
probeert te verkopen. Mensen zijn meer 
geneigd om te kopen van iemand die ze 
kennen, mogen en vertrouwen. Daar is 
LinkedIn tegenwoordig het ultieme platform 
voor om dat te realiseren. Dus, als je in sales 
zit, focus dan eerst op het opbouwen van 
relaties. Investeer in je doelgroep. Geef gratis 
advies, woon netwerkevenementen bij en 
leer mensen in je branche kennen. Zodra je 
relaties hebt opgebouwd, ben je in een veel 
betere positie om deals te sluiten.

Een mooie kans om je kennis over LinkedIn in één dag te vergroten én nieuwe mensen 
te ontmoeten is op LinkedIn-TIME, hét grootste LinkedIn evenement van Nederland, 
op 21 november in de Jaarbeurs Utrecht.  
 
Met een een top line-up van nationale en internationale sprekers, zoals Marcel 
Molenaar (LinkedIn), Aaltje Vincent, Richard van der Blom, Jan Willem Alphenaar, 
Mascha Driessen, Lotte Lobé, de hosts Perry van Beek (ik dus), Richard Bordes  
en vele, vele anderen. 
  
Ben je een professional in HR, Recruitment, Sales of Marketing en wil je alles weten 
over de kracht van de juiste strategie op LinkedIn, updates, het algoritme / updates/ 
releases van 2024, tips & tricks, dan mag je dit evenement niet missen! 
 
LinkedIn-Time bestaat uit 3 boeiende en dynamische Talkshows, met als thema’s: 
     • LinkedIn Strategy – Now & Future 
    • Branding – Personal & Corporate 
     • Social Selling – The power of the community  
 
Tot slot zal de bekende illusionist Victor Mids laten zien hoe je mensen voor  
je kunt winnen in een keynote over de kracht van de verbinding. 
 
Scan	de	QR	code	op	deze	pagina,	dan	krijg	 
je	direct	€100	korting	op	de	entreeprijs	van	
€595. Je betaalt dan dus €495! 

Wij	van	TBM	zijn	er	ook.	
Zien we jullie daar? 
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Molecaten vakantieparken is een echt 
familiebedrijf en dat voel je. De hele familie is 
onderdeel van het bedrijf. Op de vakantie-
parken van Molecaten kun je zowel kamperen 
op eigen gelegenheid als overnachten in  
één van de verhuuraccommodaties. Alle 
accommodaties zijn voorzien van internet, tv en 
wifi. Molecaten streeft ernaar om ICT-systemen 
en technieken zoveel mogelijk zelf te beheren. 
Uniformiteit in de systemen, platformen en  
ICT diensten is dan ook van het grootste 
belang voor de 6 ICT medewerkers om alle 
systemen goed te kunnen beheren. Alle parken 
draaien op vrijwel dezelfde besturingssystemen 
en servers. Zo draait het reserveringssysteem 
op locatie, heeft Molecaten een eigen telefoon-
centrale en zijn bijvoorbeeld ook de servers 
voor de slagbomen ondergebracht op één  
van de parken.

De betrokken partijen
Hertzinger is een innovatief internet- en TV 
bedrijf en gespecialiseerd in Hospitality  

oplossingen. Hertzinger loopt voorop als 
het gaat om innovatie en kennis waarbij drie 
kernwaardes hoog in het vaandel staan: 
kwaliteit, innovatie en service. Sinds drie 
jaar is Hertzinger de partner van Molecaten 
als het gaat om Installatie, implementatie en 
beheer van tv-oplossingen op de parken van 
Molecaten.  

X2com is aanbieder van zakelijk internet en 
telefonie, zowel vast als mobiel. Daarnaast 
biedt X2com een zakelijke digitale tv dienst 
aan. X2com kan als netwerk onafhankelijke 
aanbieder via elke aanbieder van infrastructuur 
haar diensten leveren.  

KPN Media Services is een gespecialiseerde 
business unit van KPN Wholesale die zich 
toespitst op Zakelijke TV oplossingen. Hierbij 
valt te denken aan kleine zakelijke oplossingen 
in de vorm van zTV interactief, alsook grotere 
Multicast en Unicast oplossingen voor de 
zakelijke markt.  

De samenwerking tussen X2com en Molecaten 
Vakantieparken gaat al veel verder terug, ten 
tijde van de aanleg van connectiviteit. Acht 
jaar geleden was Molecaten op zoek naar een 
leverancier voor internet op haar parken. Ook 
hier werd weer gekeken naar een uniforme 
oplossing voor alle parken. Echter kon geen 
van de partijen waar mee werd gesproken 
op dat moment op alle parken connectiviteit 
leveren. Via hun lokale ICT partner kwam 
Molecaten in contact met X2com. Sinds die 
tijd maakt Molecaten tot volle tevredenheid 
gebruik van connectiviteitsoplossingen van 
X2com, met name op basis van Radio- en 
Glasvezeltechnieken. De wens van Molecaten 
om één uniforme oplossing voor connectiviteit 
en één aanspreekpunt te hebben werd hiermee 
ingevuld.  

Uitdaging:
Waar Molecaten de afgelopen jaren veel 
van haar systemen en oplossingen over alle 
parken heeft weten te standaardiseren, was 

 
Bij	Molecaten	campings	en	vakantieparken	kun	 je	genieten	op	de	beste	vakantieplekjes	 in	Nederland.	Met	 
18	parken	op	de	mooiste	locaties	door	heel	Nederland	is	Molecaten	sterk	vertegenwoordigd	in	de	Nederlandse	
vakantiebranche.	Of	je	nu	kampeert	op	eigen	gelegenheid	of	verblijft	in	één	van	de	verhuuraccommodaties	op	
de	parken	van	Molecaten,	je	bent	altijd	van	alle	gemakken	voorzien.	Alle	accommodaties	zijn	onder	andere	
voorzien	van	TV	met	uitgebreid	zenderaanbod.	Molecaten	was	zoekende	naar	een	manier	om	alle	parken,	
ongeacht	 hun	 infrastructuur	 en	 de	 diverse	 aanbieders	 van	de	 verbindingen,	 van	 hetzelfde	 televisieaanbod	
te	voorzien.	 Inmiddels	worden	op	14	parken	van	Molecaten	de	accommodaties	voorzien	van	een	uniforme	
KPN	Multicast	TV	stream	(zTV	Classic)	via	het	connectiviteitsnetwerk	van	X2com	welke	op	de	parken	door	
integrator Hertzinger verder worden gedistribueerd.

Implementatie	X2tv	bij alle 
parken van Molecaten
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X2com

de tv-oplossing op de parken steeds verschillend. Afhankelijk van de 
best beschikbare aanbieder met de meest gunstige tarieven werden de 
contracten met de aanbieder gesloten. Dit betekende voor Molecaten een 
wildgroei aan contracten, verschillende aanspreekpunten op het moment 
dat er verstoringen waren en per park een steeds verschillend aanbod 
van de diensten. Vanuit de wens voor standaardisatie van platformen  
en systemen, werd de vraag aan KPN, X2com en Hertzinger gesteld.  
In eerste instantie individueel, later in combinatie met elkaar.  

Onderzoek van een ieder van de partijen 
zelfstandig, leverde op dat ofwel de benodigde 
connectiviteitsoplossing niet overal te leveren was, 
ofwel de dienstverlening nog geen onderdeel was 
van het aanbod, ofwel de kennis met betrekking 
tot de techniek die nodig is op locatie voor signaal-
distributie niet aanwezig was. Om die redenen 
heeft Molecaten aangestuurd op een samen-
werking tussen de betrokken partijen, zodat in de 
combinatie de wens invulling kon krijgen. 

Door de samenwerking op te zoeken en samen de oplossing te 
ontwerpen, werd de gewenste standaardisatie mogelijk voor Molecaten.  
 
De oplossing:
X2com en Hertzinger konden er in samenspraak met KPN Media 
Services voor zorgen dat het Multicast zTV signaal, welke op één  
locatie door X2com wordt ontvangen, via een gesloten netwerk  
gedistribueerd kon worden over allerlei verschillende infrastructuren.  
Of er nu gebruik wordt gemaakt van glasvezel of radio, van KPN zelf of 
andere netwerkaanbieders, de Multicast stream kan door de opzet van 

de oplossing overal worden aangeboden. En daar komt de specialisatie 
van Hertzinger om de hoek kijken. Ongeacht de infrastructuur op het 
park, is Hertzinger in staat om het aangeboden Multicast signaal voor 
elk kijkpunt op het park beschikbaar te maken. Dit was het unieke van 
de oplossing die KPN, X2com en Hertzinger gezamenlijk aan konden 
bieden aan Molecaten: de mogelijkheid om één uniform pakket aan 
tv-diensten beschikbaar te maken op elk kijkpunt van elk vakantiepark 
van Molecaten. 

In totaal zijn 14 parken ingericht. Via een gesloten verbinding van X2com 
wordt de Multicast TV-stream op deze parken afgeleverd. Vanaf dat punt 
zorgt Hertzinger voor een headend, waarop het signaal binnenkomt en 
omgezet wordt naar de techniek die past bij de infrastructuur op het park. 
Deze maakt ook de elektronische programmagids beschikbaar op de 
tv-toestellen van de gasten van Molecaten. 

Goede samenwerking
De samenwerking tussen de diverse partijen is goed verlopen, ondanks 
dat de complexiteit en noviteit zorgde voor de nodige uitdagingen. Ook 
voor X2com was de Multicast-dienst nieuw en deze grootschalige  
implementatie had heel wat voeten in de aarde. Waar netwerkstructuren 
en connectiviteit orde van de dag zijn voor X2com, begaf X2com zich met 
Multicast op nieuw terrein. Hoe ga je om met de technische kant van 
Multicast en de distributie hiervan? Een geweldige nieuwe uitdaging voor 
X2com. 
 
Door een goede samenwerking tussen alle betrokken partijen, waarbij 
de netwerken van X2com, de kennis en kunde op IP-tv en Multicast 
van zowel KPN als Hertzinger en de specialistische kennis over het 
distribueren van deze signalen op de parken zelf van Hertzinger konden 
worden toegepast, is de implementatie goed verlopen en is het resultaat 

volledig naar wens. Of zoals Molecaten vakantie-
parken zegt: de dienst loopt nu als een trein. 
Geen omkijken naar, deze oplossing werkt altijd. 
Molecaten kan deze dienst dan ook aan iedereen 
aanbevelen die op zoek is naar een Multicast 
systeem.  

Met X2tv zTV Classic heeft Molecaten vakantie-
parken een oplossing voor de toekomst; televisie 
via internet en een ruim aanbod aan zenders. Alle 
zenders zijn beschikbaar. Dit zorgt voor de flexibi-
liteit, stabiliteit en standaardisatie waar Molecaten 

naar op zoek was. Waar Molecaten voorheen met een legio aan partijen 
te maken had met betrekking tot TV, zijn er nu nog slechts 2 partijen die 
direct in contact met Molecaten hoeven te staan: Hertzinger en X2com. 
Samen zorgen zij ervoor dat Molecaten de komende jaren nog tot volle 
tevredenheid gebruik kan maken van deze unieke oplossing. 

Meer informatie of partner worden? 
Neem contact met ons op sales@x2com.nl, of bel
088 – 889 22 44  •  www.x2com.nl

Hoe ga je om met 
de technische kant 
van Multicast en de 
distributie hiervan? 
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Goede en dekkende wifi is zeer belangrijk voor 
een groot evenement zoals de Zwarte Cross. 
Vooral om de ongeveer 237.000 bezoekers 
een gevoel van ‘wifi zoals thuis’ te geven. Het 
is hierdoor ook mogelijk de diverse mobiele 
netwerken van de grote telecomoperators 
te ontlasten en (data)verkeer te offloaden. 
Hierdoor kunnen bezoekers gewoon blijven 
bellen, zonder dat grootschalig datagebruik dit 

in de weg staat. 
Voor organisator Alles Komt Goed BV - De 
Feestfabriek is een goed dekkend wifinetwerk 
ook belangrijk voor het in goede banen leiden 
van het evenement. Denk daarbij aan de 
ondersteuning van de talloze handscanners 
voor toegangsbewijzen, de systemen voor de 
catering en andere logistieke zaken. En niet 
te vergeten alle IP-camera’s die alle hoeken 

en gaten van het uitgestrekte festivalterrein in 
de gaten houden. Ook de veiligheidsdiensten 
gebruiken indirect het netwerk, net als radio-
zenders die vanaf het terrein uitzendingen 
willen verzorgen. 

Uitbreiding	op	glasvezelnetwerk
Het wifinetwerk vormt een zeer welkome 
uitbreiding op het eigen glasvezelnetwerk 

Extreme	Networks	maakt	
van Zwarte Cross één groot 
allesomvattend	wifinetwerk

De	Zwarte	Cross	 is	het	grootste	motorcross	en	muziekfestival	 van	Nederland.	Een	goed	dekkend	en	vooral	werkend	wifinetwerk	 is	 
hierbij	 een	 basisvereiste.	 Extreme	 Networks	 is	 hofleverancier	 van	 dit	 netwerk,	 in	 samenwerking	 met	 partners	 Indicium	 en	 
Palo	 Alto	 Networks.	 Tijdens	 de	 recente	 25ste	 editie	 van	 de	 Zwarte	 Cross	 kreeg	 TBM	 een	 kijkje	 achter	 de	 schermen	 en	 zagen	 we	 
hoe dit netwerk in elkaar steekt.
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dat de organisatie ieder jaar weer in- en 
uitgraaft. Dit ongeveer 10 kilometer lange 
tijdelijke glasvezelnetwerk is op twee punten 
verbonden met een 1Gbps-verbinding van 
KPN voor het benodigde internetverkeer.  
Op sommige plekken is het om verschillende 
redenen niet mogelijk glasvezel uit te rollen. 
Denk aan de ‘sloopbestendigdheid’ die de 
verbindingen bijvoorbeeld op het camping-
gedeelte moeten hebben. Op die plekken 
verzorgt het uitgebreide wifi-netwerk dan toch 
de juiste internetcapaciteit. 

300	opgestelde	access	points
Aan dit eigen glasvezelnetwerk zijn in totaal 
ongeveer 300 wifi access points gekoppeld. 

De access points zijn bevestigd aan mast -
opstellingen over het hele terrein. Zij zijn op 
hun beurt gekoppeld aan robuust ‘ingepakte’ 
switches, die op hun beurt weer aan het 
glasvezelnetwerk zijn verbonden. Op deze 
manier ontstaat een wifinetwerk dat uit 
verschillende schillen bestaat en tegelijkertijd 
dekkend is. De meeste access points 
voeren de wifi 6-standaard, behalve op de 
camping waar nog enkele oudere AP’s zijn 
uitgerold. Vanwege het ontbreken van de 
glasvezel-backhaul op de camping zijn ze 
via mesh-verbindingen onderdeel van het 
complete wifinetwerk.  

Extreme	Networks	hofleverancier	netwerk
Sinds 2019 is Extreme Networks de hof  -
leverancier van het festivalbrede wifinetwerk 
van de Zwarte Cross. Deze netwerkleverancier 
levert hiervoor de benodigde hard- en software 
en doet de technische implementatie en het 
beheer tijdens het festival. Dit laatste in  
samenwerking met partner Indicium en 
security specialist Palo Alto Networks. “Voor 
het Zwarte Cross-netwerk leveren we de core/
aggregation-laag en de daarvoor benodigde 
servers en (Edge Switching) switches. Dit is 
de kern van het netwerk. Verder hebben we 
natuurlijk de wifi-6 access points, aangevuld 
met de bestaande access points van de  
organisatie”, zegt Patrick Groot Nuelend,  
Head of Vertical Markets & Strategy EMEA  
van Extreme Networks.  

Op deze fysieke laag biedt de netwerk-
leverancier een softwarelaag voor het 
beheer en de verdere mogelijkheden. Voor 
de core/aggregatielaag is dat Extreme 
Fabric Connect. “Deze oplossing verzorgt 

onder meer de netwerkvirtualisatie en -niet 
geheel onbelangrijk op een groot festival- de 
microsegmentatie”, legt Patrick uit. “Met deze 
laatste functionaliteit krijgt iedere applicatie, 
workload of gebruiker een eigen klein deel van 
het netwerk. Mochten bepaalde delen van het 
netwerk uitvallen, dan kunnen deze geseg-
menteerde applicaties, workloads of gebruikers 
toch blijven functioneren. Ook kunnen er 
makkelijk aanpassingen worden gedaan.” 

Verder biedt deze cloudgebaseerde oplossing 
multicast-functionaliteit en rolt deze het netwerk 
op basis van zero provisioning makkelijk uit. 
”Extreme Fabric Connect is zeer geschikt voor 
grote netwerkomgevingen”, vervolgt Patrick. 
“Denk aan campus omgevingen, grote zieken-
huizen, universiteiten en grote sportstadions.” 

Analytics	voor	inzicht	en	beheer
Naast Extreme Fabric Connect implemen-
teerde Extreme Networks ook een tweetal 
cloudgebaseerde softwaretools voor het 
Zwarte Cross-netwerk. Voor analytics van 
het netwerk is Extreme Cloud IQ Site Engine 
gebruikt. Met deze tool wordt het netwerk in 
de gaten gehouden om het netwerkgebruik te 
analyseren. Patrick: “Denk aan het in de gaten 
houden van de trends. Hoeveel clients zijn 
met het netwerk verbonden, welke applicaties 
worden het meeste gebruikt?” 

“Maar we kijken ook naar de responsetijden. 
Dit is heel belangrijk voor de gebruikservaring 
van de festivalbezoekers. Als de response-
tijden te laag zijn, kunnen we checken of de 
oorzaak in de applicatie zit of in het netwerk. 
Verder doen we ook op deze manier aan 
social media tracking om het bereik op de 

‘Voor het Zwarte 
Cross-netwerk 
leveren we de core/
aggregation-laag en 
de daarvoor 
benodigde servers 
en (Edge Switching) 
switches’



diverse social mediaplatformen te meten.” 
Voor het beheer van het netwerk zelf, 
gebruiken de experts van Extreme Networks 
en Indicium Extreme Cloud IQ. Dit geeft hen 
een centrale tool voor monitoring en trouble-
shooting, en wifi-analytics voor het hele 
netwerk. Daarnaast wordt nog een legacy-tool 
van PTRG gebruikt, maar alleen voor het weer -
geven van een gedetailleerde kaart van het hele 
vaste en wifinetwerk op het festivalterrein. 

Experimenteren	met	OpenRoaming
Een mooie grootschalige wifi-netwerk-
omgeving als deze voor de Zwarte Cross 
geeft netwerkleverancier Extreme Networks 
natuurlijk ook de kans om te experimenteren 
met nieuwe technologie voor het verbeteren 
van de 
gebruikers-
ervaring. Dit 
jaar is dat 
OpenRoaming. 

OpenRoaming 
is een World 
Broadband 
Association 
(WBA)-standaard 
die de handover 
van devices 
tussen mobiele 
LTE-netwerken 
en geautoriseerde wifinetwerken automati-
seert. Het doel is de gebruikerservaring en 
security rondom wifi te verbeteren en het 
inloggen makkelijker en veiliger te maken. 
Gebruikers die één keer op een access point 
van een OpenRoaming-aanbieder (overal ter 
wereld) zijn aangemeld en geauthenticeerd, 

worden daarna automatisch verbonden als  
ze in de buurt zijn van een OpenRoaming- 
access point. 

Een bijkomend voordeel is dat mobiele 
netwerken worden ontlast. Dit is vooral 
belangrijk op drukke locaties (zoals congressen, 
festivals, stadions, stations en vliegvelden) en/
of in landelijke gebieden waar het mobiele 
netwerk een beperkt bereik heeft. Patrick legt 
uit dat Extreme Networks tijdens de Zwarte 
Cross een pilot van OpenRoaming heeft 
opgezet. “Momenteel moeten voor sommige 
devices, vooral bij Apple, nog wat handelingen 
worden uitgevoerd voor het gebruiken van 
het OpenRoaming-netwerk. Hiermee willen 
we bezoekers op dit moment nog niet lastig 

vallen. Die komen 
om een leuke 
tijd te hebben 
en naar muziek 
te luisteren. 
Verbinden  
met het 
OpenRoaming- 
netwerk moet 
naadloos zijn, 
daarom hebben 
we er nog niet 
actief reclame 
voor gemaakt.” 

“Maar voor de toekomst verwachten we 
er veel van. We zijn voor volgend jaar al in 
gesprek met de organisatie over een integratie 
van OpenRoaming in de Zwarte Cross-app. 
Dan moet alles naadloos verlopen, zoals is 
ontwikkeld”, besluit Patrick Groot Nuelend  
van Extreme Networks. 
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Extreme	Networks	
Extreme Networks is al jaren een 
challenger in het netwerksegment en  
kan zich inmiddels meten met andere 
grote leveranciers, zoals Cisco en 
Juniper Networks. Het bedrijf is de 
afgelopen jaren flink gegroeid door een 
aantal belangrijke overnames zoals de 
netwerk- en datacenteronderdelen van 
Zebra Networks, Avaya en Brocade.  
Drie jaar geleden nam Extreme Networks 
Aerohive over voor de uitbreiding van  
zijn draadloze segment. 
De netwerkleverancier is zeer actief in 
marktsegmenten, zoals het onderwijs, 
logistiek, de overheidssector en retail. 
Daarnaast richt het zich ook flink op 
de hospitality-sector. Denk hierbij aan 
congres- en vergadercentra, maar 
vooral ook aan sportstadions. In de VS 
verzorgt Extreme Networks inmiddels 
het wifi-netwerk in stadions van de NFL, 
Super Bowl, MLB en NHL en NASCAR. 
Binnen Europa is de netwerkleverancier 
onder meer actief in de stadions van 
Manchester United, Liverpool FC en het 
Olympisch Stadion in Berlijn. 
De producten en diensten van Extreme 
Networks worden in Nederland exclusief 
via een partnernetwerk van distributeurs 
en resellers op de markt gebracht. 
Belangrijke partners zijn onder meer 
Westcon en Kappa Data.  

‘Hiermee willen we 
bezoekers op dit moment 
nog niet lastig vallen. Die 

komen om een leuke tijd te 
hebben en naar muziek 

te luisteren’ 

Extreme Networks
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Social media

Iedereen heeft zijn eigen favoriete platform om nieuws en 
achtergronden	in	de	sector	te	volgen;	website,	nieuwsbrief,	LinkedIn,	
Facebook,	Twitter,	Instagram.	 
TBM	heeft	haar	online	platformen	zo	ingericht	dat	je	het	laatste	nieuws	
op elke plek het eerst krijgt. 
Zo hebben onze online media kanalen een bereik van ruim 40.000 
volgers.	Met	daarnaast	de	wekelijkse	nieuwsbrief	naar	zo’n	14.000	
mailadressen	en	de	goed	bezochte	website!

Met TBM altijd op de 
hoogte van de laatste 
ontwikkelingen!

Website www.tbmnet.nl
De website van TBM is recent compleet 
vernieuwd. Overzichtelijker, sneller en mooier.

Nieuwsbrief	TBM
Elke week het laatste nieuws uit de branche  
in je mailbox. (Aanmelden via het formulier  
op de homepage van de website).

Online magazines:
issuu.com/magentapublishing

MaaS:	Marketing	as	a	Service
Voor leveranciers die een succesvolle online- en/of printcampagne willen doen in de IT- en Telecomsector bieden we optimaal bereik. Voor directie 
en marketeers die marketing op maat willen, biedt TBM Marketing as a Service. Zo richten we SEO/SEA en Linkedincampagnes in, bouwen en 
onderhouden we websites en verzorgen we teksten en persberichten.

Meer info op 
www.magentacommunicatie.nl of via info@magentacommunicatie.nl 024-345 41 50

TBM Groepen: 
Dutch Telecom Channel 
en Dutch ICT Channel

Implementatie X2tv bij alle parken van Molecaten

Pieter van Foreest verhoogt betrouwbaarheid 

communicatie met private LTE

Gaan we straks bellen via de satelliet?

AI en platformdenken

krijgen een vaste plek in uitbouw 

KPN Partner Network

 JAARGANG 19

NUMMER 4

OKTOBER 2023

Het grootste  IT- en telecomplatform 

van de Benelux

TBMNET.nl
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Wout van Laar, directeur van GZ OfficeXperience: “De manier 
waarop we vergaderen en communiceren is de afgelopen jaren 
drastisch veranderd. Met de opkomst van hybride vergaderen, 
waarbij deelnemers zowel fysiek aanwezig zijn als digitaal 
deelnemen, is het essentieel geworden om geavanceerde  
technologieën te gebruiken die een naadloze en gelijkwaardige 
samenwerking mogelijk maken.”

Gelijkwaardige deelname dankzij samenwerking
“Wij gaan als kantoorinrichter mee in de trend van hybride 
vergaderen waarin de deelnemers binnen de vergaderruimte  
en degenen die digitaal deelnemen gelijkwaardig kunnen 
deelnemen”, aldus Wout van Laar. “Dankzij de samenwerking 
kunnen we onze expertise op het gebied van kantoorinrichting 
combineren met de technologie kennis van JABRA en i3.” 

Signature Microsoft Teams Room 
gelanceerd tijdens GZ Showdagen

 GZ	OfficeXperience	introduceerde	tijdens	de	goedbezochte	GZ	Showdagen	op	woensdag	
13	en	donderdag	14	september	de	innovatieve	Signature	Microsoft	Teams	Room	in	samen
werking	met	 Jabra	 en	 i3	 Technologies.	Deze	 innovatieve	 ruimte	 is	 gebouwd	 volgens	 de	
nieuwste	richtlijnen	van	Microsoft	en	belooft	de	toekomst	van	vergaderen	te	transformeren.	
De ruimte is te leasen, waardoor klanten er verder geen omkijken naar hebben.

GZ Ofice

De Signature Microsoft Teams Room belooft 
een geavanceerde vergaderervaring te bieden 
die een naadloze samenwerking tussen fysieke 
en virtuele deelnemers mogelijk maakt.  
Van Laar: “Het mooie van deze samenwerking 
is ook dat we de werelden van Facilitair, HR, 
Communicatie en IT samenbrengen. Deze 
afdelingen zijn in organisaties allemaal 
betrokken als het gaat om de optimalisatie van 
inrichting, ergonomie, communicatie en IT. In 
deze samenwerking kunnen we de vergader-
cultuur van een organisatie echt multi dimensi-
onaal realiseren en daarmee ondersteunen.”

Stateoftheart	technologieën	
Onderdeel van de Signature Microsoft Teams 
Room is de JABRA PanaCast 50, een intelli-
gente videobar die iedereen een gelijke verga-
derervaring geeft. Dankzij het unieke  

180° gezichtsveld en On-device AI features 
kunnen zowel alle deelnemers getoond 
worden in één beeld als losse close-ups van 
de verschillende deelnemers. Dit zorgt ervoor 
dat iedereen in de meeting, ongeacht remote 
of fysiek aanwezig, even groot in beeld is. Het 
i3 scherm dat wordt gebruikt is een interactief 
touchscreen dat de productiviteit verhoogt 
en de samenwerking in de vergaderruimte 
verbetert. Met de mogelijkheid om draadloos 
te presenteren, aantekeningen te maken en 
interactieve sessies te organiseren.

Samenwerking brengt voordelen 
Marvin Korthout, director of Enterprise Sales 
Benelux – South EMEA bij Jabra, benadrukt het 
belang van deze samenwerking en de impact 
ervan op beide bedrijven: “Deze samenwerking 
brengt ons dichter in de facilitaire wereld, 

waarin GZ OfficeXperience al twee jaar op rij de 
prijs heeft gewonnen voor de beste kantoor-
inrichter van Nederland.” Door de kennis en 
expertise van Jabra op het gebied van  
audiotechnologie te combineren met de  
innovatieve oplossingen van i3 Technologies 
en de expertise van GZ OfficeXperience in 
kantoorinrichting, ontstaat er een winnende 
combinatie die zowel klanten als bedrijven ten 
goede komt.Sales Manager Bart Hermans  
van i3 Technologies ziet dit project dan ook als 
een perfecte samensmelting van drie belang-
rijke disciplines binnen bedrijven: HR, IT en 
Facilitair. “In dit project komen het beste van 
deze 3 werelden samen. 
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Youfone Zakelijk gaat voor  
een gelijkwaardig partnership
Youfone Zakelijk biedt de zakelijke markt mobiele Sim Only-abonnementen aan via businesspartners. In 2021 
begon de start van een partnerkanaal voor de zakelijke eindklant. Inmiddels zijn er 225 partner ships gesloten  
en	is	er	een	landelijk	dekkend	netwerk	opgebouwd,	verspreid	door	heel	Nederland.	Eenvoud,	transparantie,	 
een gelijkwaardig partnership en hierdoor samen winnen. Daar gaat het om.

YOUFONE ZAKELIJK:

v.l.n.r. Ronald, Wouter en Jasper van Youfone Zakelijk
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Youfone

Als jongste telecomprovider in de zakelijke 
markt, gelooft Youfone in de kracht van een 
businesspartner. “Wij gaan voor gelijkwaardig 
partnership’’, zegt Ronald, Partnermanager 
bij Youfone Zakelijk. “Samen winnen, zonder 
gedoe of rare fratsen. Gewoon slim geregeld. 
Op deze manier kunnen partners de eindklant 
zo goed mogelijk helpen én blij maken.’’
 
100% via partners
Youfone Zakelijk bedient de zakelijke markt  
via een netwerk van businesspartners.  
Ronald: “De reden waarom we dit doen, komt 
voort uit de behoefte van de eindklant om 
meerdere diensten onder te brengen bij  
1 toe   leverancier. Op deze manier kunnen  
businesspartners ook mobiele telefonie 
meenemen in hun dienstverlening.’’  
 
Omdat Youfone Zakelijk enkel mobiele  
Sim Only-abonnementen aanbiedt, bedient zij 
de zakelijke markt niet rechtstreeks. “Wij zien 
de behoefte van de zakelijke eindklant en deze 
is nou eenmaal breder dan alleen telefonie’’, 
vervolgt Ronald. Jasper, Partnermanager bij 
Youfone Zakelijk vult aan: “Omdat Youfone 
Zakelijk geen direct sales heeft, ontstaat er ook 
nooit een kanaalconflict. Ideaal voor een lange, 
vruchtbare relatie met partners.’’ 
 
IT- en telecombedrijven zijn vaak organisaties 
die een partnership met de telecomprovider 
aangaan. Zij bieden IT- en telecomdiensten 
aan, met name in het MKB en grootzakelijk 
segment. Een ideale partner? Die is er niet 
volgens de heren. “Onze partners kunnen 
bedrijven zijn met 25 tot 50 werkgevers, 
maar ook eenpitters’’, zegt Jasper. Ronald 
voegt daaraan toe: “De ideale partner is 
voor mij een partner die een goed netwerk 
heeft opgebouwd. Waar al meerdere ict- of 
telecomdiensten worden aangeboden. Een 
partner die telefonie wil aanbieden en daar een 
partij voor zoekt die met hen meedenkt. Samen 
processen verbeteren en samen succesvol 
optrekken.’’  
 
Partner is klanteigenaar
Klanteigenaarschap betekent bij Youfone 
Zakelijk dat de klantrelatie volledig aan de 
partners is toevertrouwd. Ze zorgen voor 
de benodigde ondersteuning om succes te 
verzekeren. Ronald: “Waarom we de regie 
uit handen geven? Vertrouwen. Wij voorzien 
in de juiste tools, een eenvoudig portaal en 
uitstekende service. We geloven in eenvoud 

en efficiëntie. Onze partners zijn de experts en 
leveren de service aan eindklanten. Het is onze 
rol om ze hierin maximaal te faciliteren.’’ Jasper 
vult aan: “En zij willen zelf de regie houden op 
hun klantenbestand. Klanteigenaarschap is 
ook belangrijk, omdat het op deze manier extra 
waarde toevoegt aan hun bedrijf. Daarnaast 
staan onze partners ervoor open om met ons 
te kijken hoe we hun klanten het beste kunnen 
bedienen met mobiele telefonie.’’ 

Geen	omzetverplichting	of	hoge	targets
Bij Youfone Zakelijk geloven ze niet in omzet-
verplichtingen of hoge targets als vereisten 
voor een partnership. Ze hechten waarde aan 
samenwerking en kwaliteit.  

Jasper: “Als een partner met ons samenwerkt, 
verwachten we wel dat er aandacht en inzet 
is om gezamenlijk de eindklant te bedienen. 
Het moet een win-win zijn. Op deze manier 
is iedereen tevreden en werken we aan een 
langdurig partnership op basis van vertrouwen 
en kwaliteit.’’ 
  
Om ervoor te zorgen dat de dienstverlening  
wel de juiste aandacht krijgt, faciliteren de  
heren beiden hun eigen regio. Ronald: 
“Ik bedien de partners in het westen van 
Nederland en Jasper in het oosten van 
Nederland. We proberen hen te enthousias-
meren om onze dienstverlening bij klanten 
aan te bieden en daar samen in te groeien.’’ 
Daarnaast zijn de Customer Success Managers 
bij Youfone Zakelijk vanuit de binnendienst-
functie beschikbaar voor operationele onder-
steuning. Zij zijn altijd bereikbaar voor  
de businesspartners. 

Gezamenlijk	risico
Het gezamenlijke risico is een onderdeel 
van het partnership bij Youfone Zakelijk. Als 
antwoord op de vraag wie het risico draagt, 
vooral wanneer financiële stabiliteit een zorg 
kan zijn, benadrukken de mannen het belang 
van gezamenlijke inspanning en samenwerking 
binnen het partnership. Zij geloven dus niet 
alleen in het delen van successen, maar ook in 
het gezamenlijk aangaan van uitdagingen.   
 
Jasper: “Wij geloven sterk in de kracht van het 
partnership. We opereren als team. We delen 
overwinningen en uitdagingen. In het geval 
van financiële moeilijkheden, zoals betalings-
problemen of andere uitdagingen bij de klant, 
wordt dit gezamenlijk opgepakt. Faillissement 
kan bijvoorbeeld leiden tot beëindiging van het 
contract.  Het zit ‘m vooral in de bereidheid om 
samen te werken en te zoeken naar oplos-
singen.’’ Het partnership wordt gevormd door 
wederzijds begrip en samenwerking, waarbij 
het gezamenlijke risico een gedeelde verant-
woordelijkheid is. 
 
Sales en marketing ondersteuning
Dat partnership bij Youfone Zakelijk centraal 
staat wordt duidelijk in de uitgebreide sales- en 
marketingondersteuning. Als partners kansen 
zien, maar niet precies weten hoe zij dit kunnen 
aanpakken, komen de partnermanagers 
in actie. Ronald: “We werken samen aan 
plannen waarbij we gezamenlijke uitingen en 
campagnes ontwikkelen die het salesproces 
kunnen bevorderen. We kunnen helpen met 
het analyseren van het mobiele verbruik- of 
facturen, om een voorstel uit te werken. We 
bieden ondersteuning in het hele salesproces. 
Dit inclusief de mogelijkheid om samen met 
partners klanten te bezoeken.’’ 
 
Jasper voegt hieraan toe: “We erkennen en 
belonen het partnership. Bij actieve aan  -
sluitingen bieden we beloningen. Variërend  
van simtaartjes en borrelboxen tot een 
gezamenlijke lunch of andere leuke verras-
singen. Ook hebben we dit jaar ons eerste 
partnerevent georganiseerd, om gezamenlijk 
de behaalde successen te vieren. Zaken met 
elkaar doen, moet beide partijen iets opleveren, 
maar vooral leuk zijn.’’

Geert Wintraecken, 
Cónect Telecom: “het 
plezier straalt ervan 

af en zo voelt de 
samenwerking ook!”
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Om met dat ‘zwart-wit’ van Marko te starten: 
zo heb ik hem ook leren kennen. Ik kende hem 
zijdelings, omdat ik wat marketingopdrachten 
bij SPS Continuïteit in IT had gedaan. Daar had 
ik echter niet zoveel met hem te maken. Dat 
kwam eigenlijk pas toen hij werd voorgedragen 
voor de Taste of ICT. Hij werd lid, maar had 
daar wel zijn bedenkingen bij. En dat merk 
je dan ook aan hem. Wel aanwezig, maar 
toch nog niet echt. Die kat en die boom…
Moest hem vaak ook wel overtuigen om te 

komen ‘anders wordt het nooit wat, Marko’ En 
opeens was het er! Iets sloeg in hem om en 
omarmde letterlijk alles. Warmte, lachen, diepe 
gesprekken, betrokkenheid, advies geven, 
advies vragen. Hij had kleur bekend. Fijne vent! 

Het is 30 graden als we hebben afgesproken 
op het terras van Loetje aan de Reeuwijkse 
Plas. Niks mis mee. Met gekreun en gesteun 
plaatst hij zich op de stoel tegenover mij ‘ Ik 
heb gisteren voor het eerst een sessie gehad 

met een personal trainer…er moeten wat 
kilootjes af’ . Nou, volgens mij eten al die 
bodybuilders biefstuk. ‘Kom maar door’. 
 
29 jaar geleden heb je de keuze 
gemaakt	om	in	IT	te	gaan?
Nou, dat was zelfs een aantal jaren eerder. 
Mijn eerste stappen in IT heb ik gezet bij het 
Oracle software en systeemhuis Adept, wat 
later overging in K2* Groep NV. Ik heb mij 
daar gevormd tot UNIX en Oracle specialist. 

Rex	Vermeulen	is	al	16	jaar	vaste	columnist	van	TBM.	Sinds	vorig	
jaar	besteedt		hij	zijn	column	aan	het	profiel	en	visie	van	de	leden	
van	The	Taste	of	ICT.	Deze	keer	Marko	de	Jong,	CEO/Founder	van	
SPS	Continuïteit	in	IT	uit	Reewuijk.	

The Taste of…
Marko de Jong

CEO/Founder SPS Continuïteit in IT
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Ik maakte toen ook kennis met Gensys, een 
remote monitoring systeem dat ontwikkeld 
was door het gemeentelijk rekencentrum 
Rotterdam. Niet wetende dat dit de basis zou 
zijn voor de rest van mijn carrière.

Heb	je	die	interesse	in	IT	van	huis	
uit meegekregen?
Ja en nee. Mijn vader was ondernemer.  
Hij had een schildersbedrijf en meerdere 
doe-het-zelfzaken. Dus dat is heel wat anders. 
Daar komt zeker het ondernemen vandaan. 
Hij haalde ook altijd alles uit elkaar. En dat 
deed ik dan ook. Dat ‘onderzoekende’ heb 
ik uiteindelijk wel gehouden. Daar heb ik ook 
mijn studie bij gezocht: Digitale techniek. Komt 
bij dat ik dyslexie bleek te hebben. Dan is het 
echt handiger om wat meer een exacte kant 
te kiezen en een beetje bij taal weg te blijven. 
Mijn vader heeft trouwens wel mijn broer voor 
het schilderwerk kunnen behouden. Dat vind 
ik mooi.

Je vertelde dat Gensys de basis was voor 
het	vervolg	in	IT.	Hoe	zit	dat?
Gensys was een remote monitoring oplossing 
voor Unix, VMS, Oracle en applicatiebeheer op 
afstand. In mijn tijd bij K2 hebben we dit een 
tijd als dienst geleverd bij enkele grote klanten 
van K2. Om succesvol te blijven, moest het wel 
verder worden uitgebouwd, omdat de markt 
evolueerde en hier om vroeg. Hier was bij K2 
geen animo voor. Na een paar keer aandringen, 
bedacht ik om dit zelf te doen en een bedrijf 

te starten rondom GENSYS. En zo is SPS 
ontstaan.

Je	zegt	‘ik’.	Ben	je	alleen	begonnen?
Nee, zeker niet. In de eerste zes maanden 
waren er 8 ‘helden’ bij. Jan Bosman (met 
pensioen), Erik van de Aar (Software architect), 
Cees-Jan Janssen (Sr specialist), Martin Peters 
(architect), Richard de Jong (ZZP-er geworden)
en Gijs Hogenelst (met pensioen). Zie je die 
functies er tussen haakjes achter staan? 
Met de meesten werk ik dus nog steeds 
samen. Daar ben ik echt enorm trots op en 
blij mee. 

 

Je	lijkt	me	toch	niet	zo’n	makkelijk	
baasje. Hoe kan dat dan?
Ik ben ook niet makkelijk. Ik ben enorm 
eigenwijs en bedrijf die eigenwijsheid met 
ongekende passie en gedrevenheid. Je moet 
echt wel stevig in je schoenen staan om een 
(zakelijke) discussie met mij aan te gaan en 
mij te kunnen overtuigen. Maar met diezelfde 
passie en gedrevenheid wil ik voor de mensen 
om mij heen zorgen. Het beste is dan maar net 
goed genoeg voor ze. Net zoals in ons werk 
moet de beloning van het hoogste niveau en 
de beste kwaliteit zijn. Events, feesten met de 
allerbeste live muziek, reisjes…Het geeft mij 
enorme voldoening om mijn mensen hiermee 

te belonen. En ik haal geen ‘geintjes’ uit. Ik 
zeg wat ik denk, speel de bal en niet de man 
en heb een enorm rechtvaardigheidsgevoel. 
In combinatie met al mijn manco’s is dat toch 
blijkbaar iets waar mensen graag bij blijven.  
En ik bedank ze hierbij daarvoor!
 
Veel aan de mensen om je heen 
te danken?
Jazeker! En ik moet (helaas) vaststellen dat 
ze het steeds beter zonder mij kunnen. Het 
bedrijf voelt als een familie en sinds een paar 
jaar kunnen we het ook echt een familie-
bedrijf noemen: de volgende generatie (mijn 
zonen Roland en Dennis) zijn er ook echt een 
onderdeel van uit gaan maken. En om meer in 
mijn rol als ambassadeur/adviseur/innovator 
te kruipen zou me nooit lukken zonder Linda 
(Verweij). Zij heeft de dagelijkse leiding over 
geheel SPS. Daar is ze door de loop der jaren 
ingegroeid. En dat zijn er straks 25! Best een 
mooi verhaal. Zij was mijn dansmaatje op de 
dansschool. Ze vertelde eens dat ze op zoek 
was naar iets anders en toen heb ik haar 
gevraagd bij SPS te komen werken. Als er een 
voorbeeld is van trouw, consistentie, de kracht 
om constant te ver   anderen, duidelijkheid (maar 
altijd met gevoel) en iemand met een goede kijk 
op de toekomst, dan is het Linda. Een prachtig 
mens om mee samen te werken!

Het mag dan ook duidelijk zijn dat we een van 
onze beroemde feesten gaan vieren om dat 
Linda eens goed duidelijk te maken!  
 
En	dan	weer	een	feest	bij	het	
30-jarig bestaan?
Uiteraard. Twee mooie, grote feesten in het 
vooruitzicht. En ik zoek de bands/muziek uit. 
Fijn!!
 
En	Gensys	is	na	30	jaar	nog	steeds	
de basis?
Nou, eigenlijk is het meer ‘de Gensys 
methodiek van werken’ die onze basis is.  
Want op basis van Gensys heeft SPS zich (ook) 
ontwikkeld tot een managed service provider 

Profiel
57 jaar
Gerecht: Pasta met zeevruchten.
Drankje: Een geturfde whisky of  
een witte wijn.
Muziek: Alle muziek waar passie 
en gevoel in zit. Te breed om te 
benoemen, maar Joe Bonamassa  
en Lady Gaga zijn wel helden. 
Vakantie: Spanje.
Vrije tijd: Met muziek bezig zijn. 
Maken, luisteren en de ‘techniek’. 
Inspraak in de politiek? Stoppen met 
de zondebok cultuur. Fout gemaakt? 
Verantwoordelijkheid pakken en 
oplossen!

'En als iets goed 
voelt, ga ik er 
vervolgens vol in'
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met behoorlijke dominantie.
 
Leg	dat	eens	uit?
Vanuit onze unieke oplossing en werkwijze die 
we steeds verder hebben kunnen volmaken, 
hebben we een volwaardige slimme ERP 
oplossing gecreëerd met bijbehorende 
werkwijze voor de MSP. En daarvoor zijn wij 
zelf, vanuit onze MSP dienstverlening, het 
ultieme voorbeeld.
 
Maar je verkoopt het ook aan 
collega	MSP’s?
Dat is anders ontstaan. Onze manier van 
werken trok de aandacht en collega’s hoorden 
over de unieke mogelijkheden. De slimste 
trekken zich dan niet zoveel aan van het feit dat 
het bij een collega vandaan komt en benutten 
juist de praktijkervaring van SPS. Door de 
Gensys methodiek konden ze zo doorstoten 
naar het hoogste niveau van serviceverlening. 
Niet omdat het nodig is, maar meer om onze 
collega’s helemaal gerust te stellen, trekken we 
de muur tussen onze twee disciplines steeds 
hoger op.

 

Hoe	kijk	je	sowieso	tegen	collega’s/
concurrentie	aan?
Heel eerlijk? Daar kijk ik niet echt naar. Allereerst 
gun ik ieder het zijne…echt waar! Maar nog 

veel belangrijker: ik wil onze energie er niet aan 
verspillen. We geloven sterk in eigen visie en 
kracht en kunnen ‘ons kunstje’ het allerbeste. 
Daar heb ik geen enkele twijfel over. Ik wil me 
dan ook niet laten afleiden. We varen nu bijna 
30 jaar een strakke koers en doen dat met 
succes. En uiteraard hebben onze collega’s 
weer hun eigen ding waar ze het beste in zijn. 
En zo krijgen we allemaal een deel. Prima!
 
Er	komt	nog	30	jaar	aan…
Ja, heerlijk! Ik wil echt nog mijn missie 
vervolmaken: duidelijk maken dat de “Gensys 
Methodiek van Werken” voor iedere (Managed) 
Service Provider ‘the way to go is’. Ik weet dat 
ik daar soms irritant vasthoudend aan kan zijn, 
maar het is echt mijn geloof. Dat mag toch? 
En mijn aandachtspunten daarbij: bouw je 
organisatie rondom één strakke werkwijze die 
de basis vormt voor al je diensten. Zorg dat alle 
processen (technisch en administratief) geïnte-
greerd zijn en automatiseer zoveel mogelijk. 
Wees in control over de gehele Business IT 
keten, pak de regie en realiseer rust (lees 
continuïteit) voor zowel de klant als je eigen 
organisatie. Wat je beheerd verandert door 
de jaren heen, maar de manier waarop is de 
constant en samen met GENSYS de basis van 
onze succesformule.
 
Ik	zie	dat	je	opgelucht	bent	dat	je	dat	
even kwijt kon. Heb je daar voldoende 
mensen voor in huis?
We blijven investeren in kennis en ontwikkeling: 
wij zijn constant mensen aan het aannemen of 
ze zijn op opdrachtbasis bij ons aan het werk. 
Er gaan nu 80 loonstroken de deur uit. Dat zal 
in de aankomende jaren waarschijnlijk naar  
120 groeien. 

Het geheel motiveer ik dan om te blijven 
denken en open te staan voor verandering. In 
een omgeving van beheer…die eigenlijk een 
constante moet zijn. Een prachtige uitdaging. 
 
Dat kun je ook overleggen met de maten 
in	de	Taste	of	ICT	club.	Wat	ga	je	de	
volgende sessie met ze bespreken?
 Ik hoor altijd eerst graag aan waar ze allemaal 
mee bezig zijn. Het is een mooi, bijzonder 
clubje mensen. Gaaf om te horen wat ze bezig 
houdt. Maar ik wil het ook wel hebben over 

de overnamegolf die ons nu overspoelt. SPS 
is echt een ‘private owned’ bedrijf en dat wil 
ik ook graag zou houden. Maar er zijn er in de 
club veel die daar anders over gedacht hebben. 
Ik ben best wel benieuwd waarom.
 
We kijken op ons horloge en zien dat er drie uur 
om is. Time flies….In die drie uur heeft Marko 
volop verteld over alle prachtige eigenschappen 
en mogelijkheden van ‘de Gensys Methodiek’. 
Je hebt een missie of niet. Mijn missie om 
Marko als mens neer te zetten is met name 
geslaagd door zijn teksten niet te herhalen. Ik 
hoop dat hij niet teleurgesteld is.  

Hij wurmt zich met hetzelfde gekreun en 
gesteun weer achter de tafel vandaan. Ik krijg 
een dikke knuffel en we stappen allebei in de 
auto...Fijne vent! 

Rex Vermeulen is directeur van Mantor 
Business Partners. Hij, en zijn bedrijf, zijn 
al meer dan 20 jaar actief in de tele -
communicatie en ICT-branche. Zij geven 
advies over bedrijfsvoering en markt-
communicatie. Ook organiseren zij bijeen-
komsten en platformen ten behoeve van 
kennisoverdracht. Hierdoor dragen zij bij 
aan de professionalisering van de branche 
en spelen ze een belangrijke rol bij het 
verbinden van de verschillende partijen in 
de keten. 

Vijf jaar geleden is Mantor Business 
Partners gestart met The Taste of Ict. 
Beleidsbeslissers en makers uit de 
ICT-branche vormen een society waarin 
‘proeven’ centraal staat. Prachtige distil-
laten of gerechten vormen de basis. Een 
connaisseur presenteert deze traktaties 
en draagt zijn kennis over. Daarna worden 
actuele ICT-vraagstukken behandeld en 
bediscussieerd. Op locatie en op reis. 
Besloten en op niveau. Het gewenste 
niveau wordt in eerste instantie gewaar-
borgd door de selectie van beleidsmakers 
uit de branche. De exclusiviteit wordt 
verder verhoogd door het beperkt aantal 
toegestane leden.Ik wil echt nog mijn 

missie vervolmaken: 
duidelijk maken dat de 
“Gensys Methodiek 
van Werken” voor 
iedere (Managed) 
Service Provider ‘the 
way to go is’
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Sluit je aan en blijf op koers!

Met Youfone zakelijk

Je bent klanteigenaar

Je eebt geen omzetverpliceting

Je kunt snel en eenvoudig je klanten beeeren met i login

Je krijgt snelle en persoonlijke service

Zin gekregen om samen te versnellen?

Kijk op youfone.nl/zakelijk/partners voor alle voordelen óf sluit je direct bij ons aan.
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Roaming

Dat heeft hoofdzakelijk drie redenen. Meestal 
hanteren providers in andere EU-landen wél 
een datalimiet waarmee unlimited ineens limited 
wordt. Ook is het verschil tussen de EU
en Europa is voor veel mensen onduidelijk.Ten
derde beseffen veel mensen niet dat als ze van  uit 
Nederland bellen of sms’en naar een buiten lands 
nummer, dit niet binnen hun bundel valt. 

1.	Kosten	buiten	databundel	in	Europa	
Bij bellen en internetten in het buitenland 
gebruikt men het mobiele netwerk van een 
andere (buitenlandse) provider; roaming. 
Wanneer er sprake is van roaming, gelden er 
andere regels dan in Nederland. Binnen de EU 
zijn er geen extra kosten voor roaming. Landen 
als Andorra, Engeland, Gibraltar, Monaco, 
Noorwegen, Turkije en Zwitserland liggen in 
Europa maar horen niet bij de EU. Hier kunnen 
dus andere regels gelden die kosten met zich 
meebrengen. 

2.	Unlimited	heeft	een	limiet	
Met een unlimited (onbeperkte) databundel, 
mag de provider in EU-landen buiten Nederland 
wél een datalimiet hanteren. Zonder gebruik 
van wifi loopt het internetgebruik via 4G/5G 
en dan kan dataverbruik hard gaan, vooral bij 
het delen van vakantiefoto’s en het kijken van 
Netflix of YouTube. Ook door de opkomst van 
remote werken gebruiken veel mensen hun 
telefoon als hotspot voor de laptop of tablet. 
Daarmee schiet dataverbruik omhoog en dat 

kan voor hoge onverwachte kosten zorgen. 
KPN 'Unlimited data' heeft een limiet van 
50GB in de EU. Deze limiet geldt overigens 
ook voor gebruik in Nederland. Vodafone stelt 
beperkingen aan het gebruik in het buitenland. 
Je mag maximaal 40GB gebruiken om te 
internetten (maximaal 50GB bij het Red Pro 
Unlimited abonnement).

3.	Bellen	en	sms’en	naar	
buitenlandse nummers
Bellen of sms’en vanuit Nederland of een ander 
EU-land met een Nederlands nummer naar 
een buitenlands nummer, valt meestal niet 
binnen de bundel. Ook niet als het een nummer 
van een ander EU-land betreft. Hans de Kok, 
directeur van Pricewise: “Als je bijvoorbeeld 
in Spanje op vakantie bent en je belt een 
restaurant daar om een reservering te maken, 
dan valt dit telefoontje binnen je bundel. Maar 
als je vanuit Nederland naar Spanje belt, vallen 
de kosten buiten je bundel. Dit zorgt voor 
verwarring”. 

Gebruik	en	hoge	kosten	buiten	de	EU	
Voor landen die buiten het EU roaminggebied 
vallen, geldt dat voor bellen, sms’en en inter-
netten geen gebruik wordt gemaakt van de 
standaard bundels. Hier worden internationale 
roaming tarieven voor gerekend. Deze tarieven 
kunnen flink oplopen. De meeste providers 
bieden buitenlandbundels aan voor gebruik 
buiten de EU. Deze bundels kun je dan extra 
afnemen als je een land buiten de EU bezoekt. 
Echter zijn deze bundels vaak vrij beperkt. 
Een databundel van bijvoorbeeld 2 MB, is 
bijvoorbeeld al op na het ontvangen van een 
filmpje via WhatsApp. Hans de Kok: “Er is veel 
onduidelijkheid over wat wel en niet binnen je 
bundel valt in het buitenland. De tarieven voor 
bellen en sms'en buiten je bundel in de EU zijn 
sinds mei 2019 volgens EU-regels gebonden 
aan een maximum. Op dit moment mag het 
maximaal 19 cent per minuut kosten en 6 
cent per sms. Maar voor dataverbruik buiten 
je bundel in- en buiten de EU is er nog geen 
kostenmaximum. Ook verschillen de regels en 
kosten per provider. Check daarom bij twijfel 
altijd bij je provider (die je een sms stuurt) om zo 
onnodige kosten te besparen.”

De meeste vakanties zitten er al 
weer even op. Maar in deze periode 
worden	veel	consumenten	die	deze	
zomer in het buitenland waren nog 
onaangenaam herinnerd aan hun 
verblijf	daar	door	een	onverwacht	
hoge	telefoonrekening.	Uit	nieuw	
onderzoek van online vergelijker 
Pricewise	blijkt	namelijk	dat	meer	
dan de helft van de Nederlanders 
extra	kosten	maakt	buiten	hun	
databundel in het buitenland. 

Gebruik databundel buiten 
Nederland kan voor 
verrassing zorgen
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Productnieuws

Nothing brengt tweede 
smartphone op de markt
Elektronicamaker Nothing heeft zijn tweede telefoon aangekondigd. Met 
de Phone (2) mikt de Britse smartphonemaker op een hoger segment. 
Het nieuwe toestel komt in de Benelux uit voor 699 euro, tegenover  
459 euro voor de Phone (1). Vorige maand nog haalde Nothing via een 
financieringsronde $ 96 miljoen op om het product- en technologie-
portfolio op te schalen. De prijsstijging van de nieuwe Nothing komt 
onder meer door de gebruikte onderdelen. Zo heeft de Phone (2) een 
Snapdragon 8+ Gen 1-soc van vorig jaar, wat een duurdere soc is dan 
de Snapdragon 778G in de Phone (1). Ook heeft de telefoon upgrades 
gekregen aan het scherm en de camera's. Het scherm is nu een 
6,7"-oled met 2412x1080 pixels, de Phone (1) heeft een 6,554"-oled.  

MCS lanceert routeroplossingen 
voor snelle en veilige 4G/5G 
internetverbinding
MCS introduceert all-in-one routeroplossingen met geavanceerde 
4G (LTE) en 5G hardware en stabiele connectiviteit.  
De nieuwe routeroplossingen bieden gebruikers de mogelijkheid 
om betrouwbare failover/back-up-toepassingen op te zetten en 
gebruik te maken van unlimited 5G of dual SIM-functionaliteiten. 
De all-in-one routeroplossingen van MCS zijn inzetbaar in diverse 
segmenten. Vooral organisaties in de maritieme, automotive, bouw, 
enterprise, retail en industrial IoT sector kunnen profiteren van de 
voordelen van de  routeroplossing.  

De all-in-one LTE of 5G routeroplossingen bieden gebruikers alle 
onderdelen die zij nodig hebben voor een succesvolle router-
oplossing. Het pakket bevat een mobiele LTE of 5G router van 
Advantech of Teltonika, een hoogwaardige antenne voor optimale 
signaalontvangst, een IoT data SIM-kaart voor naadloze connecti-
viteit en remote beheer via WebAccess DMP of RMS.  

Nieuwe Maxhub XT Series 
voor Microsoft Teams Rooms
Maxhub introduceert een one-stop hardware-oplossing - Maxhub 
XT Series voor Microsoft Teams Rooms, die het gemak en de 
efficiëntie van elke stap in het gebruikers traject verbetert - van 
aanschaf tot installatie, gebruik en onderhoud.  Maxhub biedt een 
ver scheidenheid aan aangepaste productcombinaties die speciaal 
zijn ontworpen voor Microsoft Teams Rooms in drie essentiële 
bundels. "We verwelkomen Maxhub als nieuwe hardwarepartner 
in het Teams Rooms ecosysteem, voor Microsoft Teams Rooms 
en een breed scala aan USB-randapparatuur die gecertificeerd 
is voor Microsoft Teams," zegt Albert Kooiman, Senior Director, 
Microsoft Teams Partner Engineering en Certificering bij Microsoft. 
In de komende maanden zal Maxhub een volledig aanbod van  
Microsoft Teams Rooms op Windows op de markt brengen, 
inclusief voor Microsoft Teams gecertificeerde rand apparatuur 
voor ruimtes en een reeks commerciële beeld schermen die zijn 
geoptimaliseerd voor de Teams Rooms-ervaring", zegt Darren Lin, 
Vice General Manager, Maxhub Global Business.  

20425 VOLTE SIM-
kaart markeert een
belangrijke doorbraak

- CapX Nederland

Ga voor meer informatie naar
www.capxnederland.nl
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Diverse partijen hebben grote ambities 
om satellietnetwerken te gaan bouwen die 
met gewone mobiele toestellen kunnen 
communiceren. Lynk claimt als eerste de 
technologie te hebben uitgevonden in 2017. 
AST SpaceMobile is er sinds 2017 ook mee 
bezig en SpaceX heeft vorig jaar een grote 
aankondiging gedaan. Vanaf 2024 kunnen we 
commerciële diensten verwachten. Daarnaast 
wordt satellietcommunicatie door 3GPP nu 
aan de 5G standaard (versie R17) toegevoegd. 
We gaan ze achtereenvolgens behandelen. 
Maar eerst nog even een korte uitleg van 
verbindingen via satellieten.

Satellieten
Traditioneel werden satellieten gelanceerd 
in geostationaire banen. Doordat de satelliet 
zich op een vaste plek in de lucht bevindt, 
is het mogelijk om met vaste schotels te 
werken. Mede vanwege de grote afstand van 
zo’n 36.000 km tot de aarde, is er een forse 

vertraging in de verbinding van ongeveer 
1 seconde. Daarnaast zijn er redelijk grote 
antennes nodig voor telefonieverbindingen. 
Inmarsat en Thuraya bieden telefoniediensten 
via geostationaire satellieten, maar de speciale 
toestellen zijn behoorlijk en worden meestal 
gehuurd. 

Andere satellietnetwerken vliegen in lage 
banen rondom de aarde, op ongeveer  
500 – 1.000 km hoogte. Iridium en Globalstar 
bieden al jaren telefoniediensten, maar deze 
toestellen zien er meestal uit als dikke GSM’s 
van de eerste generatie. De iPhone 14 kan al 
met Globalstar satellieten communiceren.  
Dit met een extreem lage snelheid, tot 
meerdere minuten voor 1 sms bericht. Er is 
geen tweeweg communicatie voor spraak of 
data. De allernieuwste netwerken zitten ook 
op een vergelijkbare hoogte en willen gebruik 
maken van normale mobiele toestellen. Hierbij 
willen ze zowel spraak als data mogelijk 

maken. Daarbij zijn er wel een paar grote 
uitdagingen: signaalsterkte, doppler en de 
enorme afstand.

Signaalsterkte
De grootste uitdaging in de communicatie  
met mobiele toestellen, is de enorme afstand 
die moet worden overbrugd. Normaal  
communiceert je mobiel met een zendmast  
op maximaal een paar kilometer. Nu moet dat 
op 500 km nog werken, waardoor de signaal-
sterktes echt een uitdaging vormen. Want het 
idee van de aanbieders is om normale 4G/5G 
mobiele toestellen te kunnen gebruiken. De 
satelliet moet dat dus compenseren met een 
enorm gevoelige antenne. AST SpaceMobile 
lost dat op met een enorm oppervlakte 
van ongeveer 64 m2 (zie de foto van de 
Bluewalker 3).

Doppler	effecten
Het tweede aspect wordt gevormd middels 

 

Mobiele	 communicatie	 over	 satellieten	 staat	 sinds	 vorig	 jaar	 volop	 in	 de	 belangstelling.	 Datacommunicatie	 in	 afgelegen	
gebieden,	ook	in	Nederland,	is	nu	bijvoorbeeld	mogelijk	via	Starlink	van	SpaceX.	TBM	kon	vorig	jaar	als	eerste	melden	dat	
de	iPhone	14	via	de	satelliet	noodberichten	kon	versturen.	Het	belang	van	communicatie	in	noodgevallen	kan	natuurlijk	het	
verschil	maken	tussen	leven	en	dood.	Op	veel	plekken	op	deze	wereld	is	mobiele	dekking	geen	garantie.	In	dit	artikel	kijken	we	
naar de nieuwe ontwikkelingen, want er gebeurt veel!

Gaan we straks bellen 
via de satelliet?

Formaat van de 
Bluewalker
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Satelliet

frequentieverschuivingen door doppler 
effecten. De satelliet komt met een snelheid 
van 27.000 km/h voorbijvliegen. Je kunt er 
maximaal 6 minuten mee communiceren, 
waarbij de satelliet eerst in hoog tempo 
dichterbij komt en vervolgens weer snel weg 
vliegt. In die 6 minuten heeft de satelliet  
2.700 km afgelegd. De frequentieverschuivingen
zijn veel extremer dan in normale mobiele 
netwerken, waar de maximale snelheid eerder 
300 km/h is (bijvoorbeeld in de TGV). De 
satelliet moet hiervoor compenseren.

Signalering en Besturing
Mobiele technologie zoals 4G en 5G, zijn 
ontworpen op snelle reacties vanuit het 
mobiele toestel, met een maximale afstand 
van tientallen kilometers. Dat wordt nu 
minimaal 500 km x 2, omdat de eigenlijke 
zendmast niet in de satelliet zit, maar in het 
grondstation. De verschillende partijen  
hebben hiervoor unieke en gepatenteerde 
oplossingen ontwikkeld. 

Het is tijd om wat dieper te duiken in de 
propositie van de drie belangrijkste partijen: 
Lynk, AST SpaceMobile en Starlink.

Lynk
Volgens de CEO van Lynk, Charles Miller, 
hebben zij de technologie voor directe 
verbinding met normale mobiele toestellen al 
uitgevonden en gepatenteerd in 2017. Daarna 
hebben ze de technologie in 2019 in de ruimte 
getest. Inmiddels hebben ze drie commerciële 
zendmast satellieten in de ruimte. 

Lynk heeft de afgelopen jaren eerst vijf test-
satellieten gelanceerd, die heel slim deels als 
testmodules verbonden waren aan transport-
satellieten voor het internationale ruimtestation 
(ISS). Meeliften met andere lanceringen dus. 
In april 2022 is de eerste operationele satelliet 
gelanceerd, afgelopen januari volgden de 
volgende twee. Lynk noemt deze satellieten 
`cell-towers-in-space’, oftewel zendmast in 
de ruimte. De satellieten worden met SpaceX 
gelanceerd. 

Het is de ambitie om eind 2024 meer 
dan 50 satellieten te hebben gelanceerd, 
waardoor vanaf 2025 wereldwijde dekking 
mogelijk wordt. Uiteindelijk wil men in totaal 
ongeveer 5.000 satellieten lanceren, Vanaf 
1.000 satellieten denkt men diensten zonder 
onderbreking te kunnen aanbieden. Lynk heeft 
vorig jaar van de Amerikaanse toezichthouder 
FCC toestemming gekregen voor commercieel 
gebruik van de satellieten. Naar verluid maakt 
men mede gebruik van de 850 MHz en  
900 MHz licenties van AT&T. Voor elk land is 
het noodzakelijk dat men afspraken maakt, 
want de satellieten verbinden op frequenties 
die in elk land al zijn uitgegeven. Lynk levert 
samen met Vodafone nu de eerste diensten 
op de Palau eilanden en op de Cook eilanden, 
beide uitgestrekte eilandengroepen in de  
stille oceaan. De satellieten van Lynk zijn 
behoorlijk compact, ongeveer 1 bij 1 meter  
(zie afbeeldingen)

AST	SpaceMobile
De tweede aanbieder, AST, is ook ontstaan in 
2017, maar deze is vanaf het begin al anders 
van start gegaan. Onder andere Vodafone, 
Rakuten en Samsung hebben ook in het 
bedrijf geïnvesteerd. AST SpaceMobile heeft 
met diverse Bluewalker satellieten ervaringen 
opgedaan. Met de Bluewalker 3 (zie foto) 
worden nu de nieuwste trials gedaan. AST 
SpaceMobile heeft de financiën in kas voor  
de eerste vijf `BlueBird’ operationele satellieten 
die eind dit jaar moeten worden gebouwd. 
Deze zullen begin 2024 met een SpaceX  
raket worden gelanceerd. Eind 2024 wil men 
110 satellieten hebben gelanceerd. Men 
verwacht in 2024 met de eerste commerciële 

diensten te starten. Zij werken nu al samen 
met veel mobiele operators, om afspraken te 
maken over het gebruik van frequenties in de 
diverse landen. Eind 2025 denken ze met  
168 satellieten wereldwijde dekking mogelijk  
te maken. AST doet nu testen op de  
700 MHz en de 850 MHz frequentiebanden, 
die standaard door veel mobiele toestellen 
worden ondersteund. Als technologiepartner  
is Nokia betrokken, onder andere voor de  
4G/5G basestation functionaliteit.

AST heeft vanaf het begin de samenwerking 
gezocht met grote partijen, ook voor de  
financiering. In totaal is er nu 725 miljoen 
in AST gestoken, waarmee de eerste vijf 
satellieten live kunnen. Voordat wereld-
wijde dekking mogelijk is, zullen er nog vele 
miljarden moeten worden geïnvesteerd.  
Niet alleen in de satellieten, maar ook in de 
lanceringskosten.

Voorbeeld Canada
Canada is en enorm land met veel 
onbewoonde gebieden. Prachtig natuur-
schoon, maar veel plaatsen zijn erg ver 
weg van de bewoonde wereld. Rogers 
Canada, de grootste mobiele netwerk-
provider, heeft al contracten getekend 
met zowel Lynk als SpaceX. Hierdoor 
krijgen deze partijen toegang tot het 
benodigde spectrum voor uitzending.
In de jaren 80 waren wij ooit op vakantie 
in Canada. Tijdens het rijden in een 
afgelegen gebied zagen wij het bordje: de 
volgende 150 km is er geen tankstation. 
Wij reden met een Bus met een zware 
caravan, waarbij het gemiddelde verbruik 
meestal slechts 1 liter op 2,5 kilometer 
was. Zelfs met een 120 liter benzinetank, 
moesten we elke 200 – 250 km toch echt 
tanken. Als je dan met problemen langs 
de weg stond, was het waarschijnlijk lang 
wachten op hulp. Begin jaren 80 was 
er nog geen mobiele dekking. Tegen-
woordig hebben de hoofdwegen dekking 
op de plekken waar veel mensen wonen. 
Maar er zijn nog heel veel gebieden waar 
geen dekking is (zie dekkingskaart van 
een stuk van het midden van Canada). 
Satellieten kunnen daar een cruciale rol 
spelen, wat waarschijnlijk ook de reden is 
waarom Rogers Canada als een van de 
eerste partijen betrokken is met satelliet-
dekking. 
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SpaceX	–	TMobile
Sinds dit jaar is SpaceX begonnen met de 
lancering van een nieuwe generatie satellieten, 
de V2 Mini. Deze is al een stuk zwaarder dan 
de vorige versie, 800 kg in plaats van 260 kg. 
Om de telefoniediensten te kunnen lanceren, 
moeten we wachten op de grote versie van de 
V2, die ongeveer 2.000 kg gaat wegen. Om 
deze satellieten te kunnen lanceren, is SpaceX 
afhankelijk van het gereedkomen van Starship, 
de nog grotere raket. Men verwacht in de 
2e helft van 2023 nog een nieuwe testvlucht 

te maken. Starship is nog niet operationeel, 
waardoor de lancering van de satellieten 
en het beschikbaar komen van de dienst 
waarschijnlijk ook tot zeker 2025 zal duren.

3GPP	R17	NTN	–	Non	Terrestrial	Networks
Alle huidige aanbieders hebben een manier 
gevonden om 3GPP 4G signalen te zenden en 
te ontvangen, maar gebruiken daarvoor wel 
zelf ontwikkelde standaarden en technologie. 
Het is niet helemaal duidelijk of het basestation 
in de ruimte vliegt, of dat de satellieten puur 
als repeater werken (zoals de bestaande 
netwerken doen). 3GPP is druk bezig om er 
een open standaard van te maken in Release 
17 en mobiele toestellen beter te laten werken 
met satellieten. Hierbij kun je denken aan 
doppler compensatie en aan het beter kunnen 
omgaan met vertraging in de signalering. Ook 
zal het toestel slimmer omgaan met satelliet 
handovers en voorspellingen doen over de 
baan van de satelliet. Dat maakt een aantal 
zaken de komende jaren makkelijker voor 
nieuwe toestellen. Maar het gaat in tegen het 
idee dat elk huidig 4G of 5G mobiel toestel 
ook met satellieten kan communiceren.

Economische	verwachtingen
Net als in de jaren ’90 blijft satelliet technologie 
een enorme uitdaging, zowel technisch als 

financieel. Er zijn enorme investeringen mee 
gemoeid, terwijl de werkelijke bereidheid van 
consumenten om ervoor te betalen vaak  
wordt overschat. Iridium en Globalstar zijn 
beide kort na de lancering van diensten failliet 
gegaan. Lynk heeft nu drie operationele 
satellieten gelanceerd en heeft nog miljarden 
nodig om de dienst operationeel te maken. 
Ook AST heeft er na de komende vijf satel-
lieten nog ruim 160 te bouwen en te lanceren. 
Diverse satellietbouwers klagen over de 
enorme kosten van het lanceren, die vaak  
veel hoger liggen dan de kosten van de 
satelliet zelf. Nadat een satelliet gelanceerd is, 
zijn er nog hoge kosten om de netwerken te 
besturen en beheren. Ook de grondstations 
hebben forse jaarlijkse kosten. Omdat de 
frequenties niet van de satellietproviders 
zijn, moet men ook inkomsten delen met de 
operators in de landen waar de verbindingen 
worden gemaakt. Iridium heeft daar vroeger 
veel problemen mee gehad, onder andere 
vanwege de administratieve complexiteit. 
Satellietgesprekken zullen waarschijnlijk niet  
in een `Unlimited’ bundel vallen…

Conclusie
Gaan satellietverbindingen ons echt helpen?  
In de toekomst hoopt men dat we daarmee 
altijd en overal kunnen communiceren, 
zodat we nooit meer buiten bereik zijn. Voor 
avonturiers (wie is dat nou niet) en vooral 
hulpverleners is het een droom die men graag 
waarheid ziet worden. Of dat echt tegen 
acceptabele kosten gaat lukken, is wat mij 
betreft onduidelijk. Misschien zijn er nu wel te 
veel partijen. TBM kon als eerste melden dat 
de iPhone 14 via de satelliet noodberichten 
kon versturen. Onder andere in de Netflix 
serie `Keep Breathing’ wordt het belang van 
communicatie in noodgevallen pijnlijk duidelijk 
gemaakt. De komende dagen ga ik eerst maar 
eens deze spannende serie afkijken. 

Over de auteur 
Eildert van Dijken is Principal Consultant  
bij Strict en is al vele jaren bezig met 
mobiele communicatie. Hij is vooral 
betrokken bij connectiviteitsvraagstukken, 
voert regelmatig onderzoek uit en  
publiceert over nieuwe technologieën.

Vodafone gaat haar netwerkdekking 
uitbreiden met internetsatellieten van 
Amazon Vodafone en Project Kuiper, het 
Low Earth Orbit Satellite (LEO)-commu-
nicatie-initiatief van Amazon, hebben een 
strategische samenwerking aangekondigd 
waarbij Vodafone en Vodacom van plan zijn 
het netwerk van Project Kuiper te gebruiken 
om het bereik van 4G/5G-diensten uit 
te breiden naar meer van hun klanten in 
Europa en Afrika.Vodafone en Vodacom 
zijn van plan het satelliet netwerk met hoge 
bandbreedte en lage latentie van Project 
Kuiper te gebruiken om de voordelen van 
4G/5G-connectiviteit te brengen naar 
gebieden die anders lastig en onbetaalbaar 
zouden zijn om te bedienen via traditionele 
glasvezel- of microgolfoplossingen. Project 
Kuiper zal geografisch verspreide mobiele 
antennes verbinden met de belangrijkste 
telecomnetwerken van de bedrijven. 
Dit betekent dat Vodafone en Vodacom 
4G/5G-diensten op meer locaties kunnen 
aanbieden zonder de tijd en kosten van 
het uitbouwen van glasvezel gebaseerde 
of vaste draadloze verbindingen naar de 
kernnetwerken. 

Als onderdeel van de samenwerking is 
Amazon van plan samen te werken met 
Vodafone om de snelle breedbanddiensten 
van Project Kuiper uit te rollen naar 
niet-bediende en onderbiedende gemeen-
schappen over de hele wereld. De bedrijven 
onderzoeken ook aanvullende bedrijfsspeci-
fieke aanbiedingen om bedrijven te voorzien 
van uitgebreide wereldwijde connectivi-
teitsoplossingen, zoals een back-upservice 
voor onverwachte gebeurtenissen en 
het uitbreiden van de connectiviteit naar 
externe infrastructuur. 

Vodafone, Vodacom en Project Kuiper 
zullen beginnen met het inzetten van 
diensten in Afrika en Europa zodra de 
productiesatellieten van Amazon online 
komen. Amazon bereidt zich voor om in 
de komende maanden twee prototypesa-
tellieten te testen voordat ze in 2024 met 
de productiesatellieten beginnen. Amazon 
verwacht eind 2024 te beginnen met het 
bètatesten van Project Kuiper-diensten 
met geselecteerde klanten, en Vodafone 
en Vodacom zijn van plan om aan die tests 
deel te nemen. 

Starship is nog niet 
operationeel, waardoor 

de lancering van de 
satellieten en het 

beschikbaar komen 
van de dienst 

waarschijnlijk ook tot 
zeker 2025 zal duren
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Na de release van 3GPP Release-17 heeft de 
markt voor satelliet-naar-mobiel aanzienlijk aan 
kracht gewonnen, aangedreven door op  - 
merkelijke productlanceringen en samen-
werkingen. Bedrijven zoals Apple, Huawei, 
ZTE, Qualcomm, Motorola, MediaTek, Bullitt, 
Globalstar, Inmarsat  en Iridium zijn strate-
gische partnerschappen aangegaan binnen 
de cellulaire mobiele en satellietindustrie. Deze 
samenwerkingen hebben zich ook uitgebreid 
naar mobiele netwerkoperators (MNO's) die 
hun netwerkdekking willen uitbreiden. T-Mobile 
in de VS, is bijvoorbeeld een partnerschap 
aangegaan met satellietoperator SpaceX/
Starlink om satelliet-naar-mobiel connectiviteits-
diensten aan te bieden. Vodafone gaat haar 
netwerkdekking uitbreiden met internet-
satellieten van Amazon. Daarnaast hebben 
satellietexploitanten AST SpaceMobile en Lynk 
ook strategische allianties gesloten met MNO's 
zoals Vodafone, Rakuten Mobile, AT&T, Bell 
Canada, MTN Group, Orange, Zain KSA, Saudi 
Telecom Company (STC) en Telefónica.

Richting	consumentenmarkt
Volgens Victor Xu, Satellite Communications 
Research Analyst bij ABI Research, wijst de 
opkomst van mobiele apparaten met satelliet-
functionaliteit van grote smartphonefabrikanten 
en chipsetfabrikanten zoals Apple, Qualcomm, 
Motorola, MediaTek, Huawei en ZTE op de 
aanstaande introductie van satellietcommuni-
catie op de mainstream consumentenmarkt.
"Hoewel er spannende ontwikkelingen gaande 
zijn in satelliet-naar-mobiel technologie, is het 
belangrijk op te merken dat de onlangs aan -

gekondigde satellietdiensten in eerste instantie 
prioriteit zullen geven aan communicatie met 
lage datasnelheden via IoT-NTN-technologie,"  
merkt Xu op. Op dit moment zijn satelliet-
communicatiediensten vooral gericht op 
gespecialiseerde noodhulpdiensten en 
messaging met lage datasnelheden. Toch is 
de verwachting dat satellietnetwerken in de 
komende jaren uiteindelijk NR-NTN, een op  
5G gebaseerde, meer geavanceerde  
communicatiestandaard, zullen integreren.  
De integratie van NR-NTN zal de capaciteit en 
netwerkmogelijkheden vergroten, waardoor 
meer gelijktijdige gebruikers en toepassingen 
met hogere datasnelheden mogelijk worden. 
Hierdoor ontstaan nieuwe mogelijkheden en 

user cases voor satellietconnectiviteit. Andrew 
Cavalier, industrieanalist satellietcommunicatie 
bij ABI Research, voegt hieraan toe: "De markt 
voor NTN Mobile heeft positieve vooruitzichten, 
met een verwachte Compound Annual Growth 
Rate (CAGR) van 59% van 2024 tot 2031." 

De inkomstengroei in deze sector zal voor -
namelijk worden gedreven door de introductie 
van NR-NTN satellietdiensten, die in 2026 
wordt verwacht. Cavalier stelt dat de potentiële 
toepassing van NTN-satellietdiensten in  
consumentenvoertuigen voor mobiele 
noodoproepen, messaging, spraak- en 
datacommunicatie ook de groei van NTN- 
Mobiele verbindingen zou stimuleren.

Convergentie 
satelliettechnologie en 
smartphones levert in 2031 
16,5 miljard euro omzet op

De bevindingen in dit artikel komen uit 
ABI Research's The Role of Satellite in 
5G: Non-Terrestrial Networks Mobile 
application analysis rapport. Dit rapport 
maakt deel uit van de onderzoeksdienst 
Satellietcommunicatie van het bedrijf. 
De toepassingsanalyserapporten zijn 
gebaseerd op uitgebreide primaire 
interviews en geven een diepgaande 
analyse van de belangrijkste markt-
trends en -factoren voor een specifieke 
technologie.

 De	groeiende	convergentie	van	satelliettechnologie	en	smartphones	is	mogelijk	gemaakt	
door	de	integratie	van	NTNconnectiviteit	(NonTerrestrial	Networks)	in	het	5G	cellulaire	
ecosysteem,	zoals	geïntroduceerd	in	3GPP	Release17.	Volgens	markttonderzoeker	ABI	
Research,	heeft	de	satelliet	naar	mobiel	segment	het	potentieel	om	een	marktwaarde	te	
bereiken van ten minste 16,5 miljard euro, met tot 200 miljoen verbindingen in 2031.

Satelliet



IFA 2023: Geen 
nieuws onder de 
duurzame zon, 
maar wel een 
heleboel gadgets!
Elk	 jaar	 verandert	 Berlijn	 in	 het	 epicentrum	 van	 elektronische	 gekte	
wanneer	de	Internationale	FunkAusstellung	Berlin	(IFA)	haar	deuren	opent.	
De	IFA	is	's	werelds	grootste	consumentenelektronicabeurs	en	heeft	een	
rijke	 geschiedenis	 die	 teruggaat	 tot	 1924.	 Dit	 jaar	 vond	 het	 spektakel	
van	2	tot	6	september	plaats,	waarbij	maar	 liefst	2.700	exposanten	hun	
nieuwste	technologieën	tentoonstelden	aan	meer	dan	200.000	bezoekers	
uit	wel	150	landen.	Dit	evenement	heeft	zich	inmiddels	gevestigd	als	hét	
platform	voor	de	lancering	van	nieuwe	consumentenelektronica,	variërend	
van de nieuwste smartphones en televisies tot laptops, audioapparatuur, 
huishoudelijke apparaten en wearables.



Bij binnenkomst in het gigantische complex, 
bestaande uit meer dan 27 enorme hallen, 
wordt je oog direct getrokken naar de talloze 
stands die ogenschijnlijk dezelfde producten 
aanprijzen. Van toetsenborden tot earbuds, 
smartwatches en kabels, het lijkt alsof alles en 
iedereen hier zijn elektronische waren aanprijst. 
En alsof dat nog niet genoeg is, waren er 
zelfs rijstkokers, airfryers en opvallend veel 
espressomachines te bewonderen. Vooral 
kleine Chinese en Koreaanse bedrijven zien 
de IFA als dé kans om hun producten aan het 
Europese publiek te presenteren. Het contrast 
met de grote gevestigde merken, die groots 
uitpakken op de IFA, is dan ook opvallend. 
Neem bijvoorbeeld Samsung, dat dit jaar een 
hele hal tot zijn beschikking had. Bijna alle grote 
telecommerken waren van de partij, met één 
opvallende uitzondering: Apple. De gigant uit 
Cupertino was nergens te bekennen op de 
beursvloer, maar de aanstaande introductie 
van de Apple iPhone 15 wierp duidelijk zijn 
schaduw vooruit. Honderden aanbieders van 
accessoires in alle denkbare soorten, kleuren, 
materialen en maten lieten zien dat ze klaar 
waren voor de grote dag van de iPhone 15,  
die op 12 september werd gelanceerd. 

VR	en	AR	schaars	goed
Voordat we de IFA betraden, hadden we 
hoge verwachtingen van de nieuwste trends 
en technologieën die ons dit jaar te wachten 
stonden. We dachten bijvoorbeeld dat Artificial 
Intelligence (AI), het buzzwoord van de laatste 
maanden met onder andere ChatGPT, een 
hoofdrol zou spelen. Maar tot onze verbazing 
was AI bijna nergens te bekennen. Het enige 
wat we op AI-gebied tegenkwamen, was de 
aankondiging van een blender met AI- 
aandrijving. Na het maken van een smoothie 
kon je via een app aangeven of het drankje aan 
je verwachtingen voldeed. Op basis van jouw 
feedback paste de blender het recept vervolgens 
aan. Laten we eerlijk zijn, dat noemen we geen 
hoogstaande kunstmatige intelligentie! 
 
Apple gooide recentelijk hoge ogen met 
de aankondiging van hun nieuwe VR- en 
Augmented Reality-bril, de Apple Vision Pro. 
Maar op de IFA waren er slechts een handjevol 
aanbieders van traditionele VR-brillen te vinden, 
meestal van Koreaanse makelij. Het enige wat 
in de buurt kwam van een VR-ervaring, was 
een schilderij op het middenterrein. Nee, VR  
en AR waren dit jaar schaars goed in Berlijn. 
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Duurzaamheid als dominante trend
Zonder enige twijfel was de dominante trend 
van de IFA dit jaar duurzaamheid. Echt iedereen 
gebruikte duurzaamheid als lokkertje om 
bezoekers naar hun stands te trekken. Zelfs 
de organisatie had een hele hal gewijd aan 
duurzaamheid. Maar verrassend genoeg waren 
er in deze zogenaamde Sustainable Village 
weinig ecologische producten en diensten te 
vinden. Wat er wel in overvloed was, waren 
elektrische scooters. Vooral de zogenaamde 
Fatbikes domineerden dit gedeelte van de beurs. 
 
Zowel onze eigen Fairphone als het Koreaanse 
Samsung hamerden erop dat hun toestellen 
eenvoudig te repareren zijn. De Fairphone, 
bijvoorbeeld, is modulair opgebouwd. Hierdoor 
kunnen componenten gemakkelijk worden 
vervangen. Bovendien loopt Fairphone voorop 
door nu al verwisselbare batterijen aan te 
bieden in hun nieuwste smartphone, de 
Fairphone 5. Dit terwijl het gebruik van derge-
lijke accu's vanaf 2027 verplicht wordt gesteld 
in de EU. Op het beursterrein had Samsung 
zelfs twee mobiele reparatiewerkplaatsen 
opgezet. In Duitsland, en ook in Engeland, 
kunnen ze zelfs bij je thuis of op kantoor 

langskomen om een defecte telefoon of tablet 
te repareren. Dat is pas handig, want zo hoef je 
niet ver te reizen voor een reparatie. Misschien 
iets minder duurzaam dan de Fairphone, maar
het verlengen van de levensduur van elektronica 
door reparatie draagt zeker bij aan het beperken 
van de milieu-impact van deze gadgets. 
 
De rode draad in de eco-vriendelijke 
boodschap van de meeste fabrikanten was 
dat er geen plastic meer wordt gebruikt in 
de verpakkingen en dat het gebruikte plastic 
zoveel mogelijk gerecycled is. 
 
Zonne-energie was absoluut een hot topic, 
met steeds meer praktische toepassingen. 
We zagen talloze draagbare zonnepanelen die 
ideaal zijn voor 'off grid' kampeer avonturen.  
Er waren powerbanks met ingebouwde 
zonnecellen en zelfs een airconditioner-vest dat 
wordt opgeladen door zonnecellen. Ze kwamen 
ook nog eens in alle soorten en maten. De 
fietscomputers van Garmin hadden al zonne-
cellen ingebouwd om het navigatiesysteem 
van stroom te voorzien tijdens het fietsen. 
Urbanista, onderdeel van de accessoire- 
distributeur Strax, introduceerde op de IFA  

hun nieuwste Bluetooth-luidspreker,  
de Malibu, met ingebouwde zonnecellen. 

Honor	(Huawei)	bijna	uniek	op	IFA
 Naast Fairphone, toonde ook de Chinese 
afsplitsing van Huawei, Honor, hun nieuwste 
opvouwbare toestel. De Honor Magic V2 is 
een telefoon om je vingers bij af te likken. 
Razendsnel door de Qualcomm processor  
met 16GB geheugen en een sterk verbetererde 
schaniermechanisme. Honor garandeert dat 
je het toestel de komende 20 jaar iedere dag 
meer dan 100 keer kunt uitvouwen, voordat  
het scherm gebruikssporen vertoont.  
Opmerkelijk was dat je op de stand van  
Honor geen duurzaamheidsboodschap 
tegenkwam. En daarin waren zij bijna uniek  
op de IFA van dit jaar. 
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KPN verstevigt merkenportfolio met Youfone
KPN neemt de Nederlandse activiteiten van Youfone over. Youfone is al actief op de netwerken van 
KPN en groeit snel. Meer dan 540.000 Youfone klanten maken gebruik van de beste mobiele en 
vaste netwerken van Nederland. Dat blijven ze ook na deze voorgenomen overname doen. Youfone 
is een snelgroeiende en uitdagende telecomaanbieder met een onderscheidend merk. Dit voegt 
KPN graag toe aan zijn portfolio met andere merken, zoals XS4ALL, Solcon en Simyo. Met deze 
overname versterkt KPN zijn positie in de mobiele en breedbandmarkt aanzienlijk. Met name in 
de sneller groeiende no-frills segmenten. KPN en Youfone verwachten de komende jaren verdere 
groei te realiseren door voortzetting van het efficiënte bedrijfsmodel dat Youfone met succes heeft 
neergezet. De Youfone organisatie blijft zelfstandig opereren binnen KPN om ervoor te zorgen 
dat de huidige en toekomstige Youfone klanten op hun vertrouwde manier bediend worden. De 
overname, waarmee een bedrag van circa 200 miljoen euro is gemoeid, is onderworpen aan de 
gebruikelijke afrondingsvoorwaarden, inclusief goedkeuring van de mededingingsautoriteit.

Simyo voor de 
30ste keer beste 
mobiele provider
Telecomprovider Simyo is door De Consu-
mentenbond voor de 30ste keer uitgeroepen 
tot beste mobiele provider. Het panel van De 
Consumentenbond, waar ruim 8.000 personen 
aan meedoen, vergelijkt elk kwartaal de 
prestaties van mobiele providers op het gebied 
van bellen, sms’en en internetten. Tien jaar 
geleden, in 2013, won Simyo voor het eerst de 
prijs. Afgelopen kwartaal kwam de telecom-
provider voor de 30e keer als beste uit de test, 
ditmaal met een 8,4. Een gedeelde eerste 
plaats, samen met Ben. Simyo krijgt van het 
panel een uitermate hoog cijfer voor provider-
waardering, namelijk een 9,9. Dit betekent dat 
Simyo klanten in het Consumentenbondpanel 
enorm tevreden zijn. Daarnaast krijgt het merk 
een kwaliteitscijfer van 8,7 voor mobiel bellen, 
een 8,1 voor mobiel internet en een 8,0 voor de 
klantenservice.  

Refurbed knalt 
door de 1-miljard 
grens
Refurbed heeft 6 jaar na de oprichting 
de grens van 1 miljard euro externe 
omzet bereikt. Het bedrijf onderstreept 
hiermee haar ontwikkeling als een 
van Europa’s snelst groeiende markt-
plaatsen voor refurbished elektronica. 
Sinds april 2022 is Refurbed ook in 
Nederland actief, waarna de Neder-
landse markt zich binnen een jaar heeft 
ontwikkeld tot een van de belangrijkste 
naast Duitsland en Oostenrijk. Een 
week geleden nog kondigde het bedrijf 
aan in Nederland ook de zakelijke 
markt op te gaan. Bedrijven kunnen 
nu refurbished elektronica afnemen in 
de categorieën smartphones, tablets 
en laptops. Daarnaast komt Refurbed 
met de zogeheten ‘Buyback’-optie, 
waarbij ze oude elektronica van bedrijven 
overkopen om deze te reviseren en 
uiteindelijk opnieuw aan te bieden.

Oplaadbare batterij gemaakt van voedsel
Een team van onderzoekers van het Istituto Italiano di Tecnologia heeft een volledig eetbare 
en oplaadbare batterij ontwikkeld. Dit kan een grote impact hebben op de diagnose en 
behandeling van ziekten van het maag-darmkanaal, evenals op de monitoring van de 
voedselkwaliteit. Een van de meest interessante uitdagingen was het realiseren van eetbare 
stroombronnen. 

De onderzoeksgroep van het IIT liet zich inspireren door  biochemische reacties in het 
menselijk lichaam. Zo bestaat de batterij uit riboflavine (in amandelen) als anode en 
quercetine (in kappertjes) als kathode. Het geactiveerde werd gebruikt om de elektrische 
geleidbaarheid te verhogen, terwijl de elektrolyt op waterbasis was. De separator was 
gemaakt van nori-zeewier om kortsluiting te voorkomen. De elektroden werden ingekapseld 
in bijenwas, waaruit twee gouden contacten van voedselkwaliteit (de folie die door banket-
bakkers wordt gebruikt) op een van cellulose afgeleide drager tevoorschijn komen. 
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BCC aan de rand van de afgrond
Eigenaar Mirage Retail Group heeft uitstel van betaling aangevraagd voor de winkelketen BCC. 
De elektronicaketen, met 56 filialen en een uitgebreide webshop, zegt te maken te hebben met 
“aanhoudende en toenemende zware marktomstandigheden”. Daarnaast heeft het bedrijf een  
belastingschuld van circa 30 miljoen euro. De ongeveer duizend personeelsleden zijn donderdag-
ochtend ingelicht. Twee bewindvoerders gaan de komende tijd kijken naar de toekomstmogelijk-
heden van het bedrijf. Ook de zakelijke tak valt onder de surseance. Die verkocht en installeert 
ICT-oplossingen aan en voor het MKB en zorg- en onderwijsinstellingen.

KPN opent 
virtuele winkel
KPN opende recent de allereerste 
virtuele winkel. Via het scherm of VR-bril 
krijgen bezoekers dezelfde beleving als 
in de winkel, maar dan vanuit huis. In 
de allernieuwste winkel kun je virtueel 
rondlopen en de nieuwste toestellen 
bekijken met augmented reality. Ook 
staan virtuele KPN medewerkers klaar 
voor advies aan consumenten en 
zakelijke klanten.  
 
Of je nu het nieuwste model smart-
phone wil bekijken, een vraag hebt 
over je abonnement of advies wil over 
thuiswerkplekken in de cloud, in de 
virtuele winkel kan het gewoon online in 
een echte winkelbeleving, anders dan 
de bestaande webshop. "Waar onze 
app en webshop meer gericht zijn op 
directe transacties, draait het bij de 
(virtuele) winkel ook om beleving", licht 
Martin Boers, VP Retail van KPN toe. 
De virtuele winkel past in de digital-
first benadering van KPN en daarin 
speelt beleving een steeds grotere rol. 
"Het doel is om te ontdekken hoe de 
nieuwste technologieën zoals Virtual en 
Augmented Reality het beste kunnen 
worden toegepast in het contact met 
onze klanten en welke impact ze 
hebben op de klantbeleving."  
De virtuele winkel ziet er hetzelfde uit 
als de bestaande winkels en de onlangs 
geopende experience stores  
in Eindhoven en Amsterdam.

Telefoon en e-mail voor Duitsers 
het belangrijkst
Telefoon en e-mail zijn de populairste communicatiekanalen als Duitse consumenten contact 
opnemen met bedrijven, zo blijkt uit recent onderzoek van marktonderzoeksinstituut YouGov in 
opdracht van de Duitse tak van Enreach. Maar ook verschillende soorten chat- en sociale media-
kanalen spelen een steeds belangrijkere rol, vooral bij de jongere doelgroepen. Het onderzoek, 
waaraan meer dan 2.000 mensen in Duitsland deelnamen, werpt licht op de verschillende  
communicatiekanalen die consumenten gebruiken om contact op te nemen met bedrijven.  
Daaruit blijkt dat telefoon en e-mail nog steeds de meest gebruikte kanalen zijn: 74 procent van 
de ondervraagden geeft aan de telefoon te gebruiken, gevolgd door 65 procent die via e-mail 
contact opneemt met bedrijven. 

Naast consumenten die chatfuncties gebruiken 
op bedrijfswebsites, geeft nog eens 33 procent 
van de ondervraagden aan contactformulieren 
te gebruiken. Deze resultaten onderstrepen 
het belang van de website van een bedrijf 
als centraal aanspreekpunt voor klanten en 
prospects. "Chat is vaak efficiënter en sneller 
dan communicatie via e-mail, zoals uit ander 
onderzoek al blijkt: vragen en gedetailleerde 
vragen kunnen in livechat direct worden  
verduidelijkt, wat deze vorm van communicatie 
even aantrekkelijk maakt voor zowel bedrijven 
als consumenten."  
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KPN stapt met tink in smart home
Apparaten in onze woonomgeving worden alsmaar slimmer. Voor veel consumenten is het 
lastig de juiste keuze te maken voor een slim apparaat dat betrouwbaar werkt met alle andere 
apparaten in huis. Bovendien moet deze ook nog eens veilig zijn. Om klanten hierbij te helpen 
lanceert KPN samen met tink vandaag een smart home winkel. Het gebruik van slimme 
producten stijgt. Vooral de slimme thermostaat en slimme lampen zijn het meest populair, blijkt uit 
onderzoek naar smart home producten dat KPN onlangs heeft uitgevoerd. Via wifi of bluetooth 
zijn deze apparaten met elkaar en het internet verbonden, waardoor ze ons van gemak kunnen 
voorzien. En net daar gaat het vaak mis. Ondanks de steeds grotere bekendheid met deze 
producten, ontbreekt vaak de kennis om een goede en veilige verbinding te maken met de 
bestaande apparatuur in huis. 

Memodo nu ook 
in Nederland
Memodo, de Europese groothandel met expertise op 
het gebied van batterijopslagsystemen, zonnepanelen, 
laadpalen en toebehoren, heeft nu ook een vestiging 
in Nederland. Dit is de zesde vestiging in Europa. 
Memodo Nederland is onderdeel van zowel Memodo 
GmbH als Plieger Groep. “Ik ben ontzettend blij en 
trots dat wij nu ook in Nederland actief zijn”, vertelt 
Erik Bijl, Managing Director van Memodo Nederland. 
“Memodo Duitsland is 10 jaar geleden al begonnen 
met batterijopslag en had al vroeg een visie op de 
verschillende toepassingsmogelijkheden. Als het aan 
ons ligt, worden batterijen in Nederland net zo populair 
als in Duitsland. Batterijen zijn namelijk onmisbaar in 
de energietransitie.”  

Amac groeit door dankzij 
iPhones
Amac behaalde het afgelopen boekjaar een omzet van 233 miljoen euro. 5 procent 
meer dan een jaar eerder. Door de sterke verkopen van de iPhones, stegen de 
opbrengsten uit deze productgroep met 27 procent. Ook de Apple Watch liet een 
omzetstijging zien. De inkomsten uit de verkoop van iPads en Macs daalden juist, 
met respectievelijk 11 en 7 procent. Onder de streep bleef een winst over van  
2,3 miljoen euro. Verder weten klanten de vijftig vestigingen van Amac in de Neder-
landse winkelstraten na de coronapandemie weer te vinden. Zo gaven klanten  
17 miljoen euro meer uit in de fysieke winkel ten opzichte van vorig jaar. In de 
webshop daalden de uitgaven juist met 8 miljoen. De omzet bij Amac Pro uit de 
zakelijke markt en het onderwijs nam het afgelopen jaar met 9 procent toe. Amac 
opende vorig jaar december in Breda een eerste vestiging volgens het nieuwe Apple 
Premium Partner-concept. Die vernieuwing leidt naar eigen zeggen tot meer omzet. 
In juni ging ook de nieuwe winkel in Den Bosch open in dit nieuwe format.  
De komende jaren volgen er meer.  

Dag T-Mobile 
Nederland, 
welkom Odido
Met een nieuwe positionering en een produc-
taanbod dat helemaal aansluit op de klant-
wensen, gaat T-Mobile Nederland verder onder 
de naam Odido. Na de verzelfstandigingen 
kreeg de Nederlandse voormalige tak vijf jaar 
de tijd om de naam te veranderen, maar zolang 
heeft het niet gewacht. Technologie is een 

cruciaal onderdeel van ons leven. We 
kunnen niet meer zonder. Odido neemt 
haar verantwoordelijkheid en gaat het 
anders doen met een nieuw doel: iedereen 
moet kunnen meedoen met de techno-
logische mogelijkheden van vandaag en 

morgen. De merknamen T-Mobile en Tele2 
mobiel zijn beide veranderd naar Odido, dat 
zowel consumenten als zakelijke klanten gaat 
bedienen. Daarnaast blijven de merken Ben en 
Simpel actief en blijft ook Tele2 Thuis bestaan. 
Samen heeft Odido circa 8 miljoen klanten. 
Odido wordt ook de grootste aanbieder van 
100 procent glasvezelinternet in Nederland; de 
provider is op weg om internet- en tv-diensten 
via glasvezel aan meer dan 6 miljoen 
huishoudens aan te bieden.  
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Er zijn nog steeds mooie innovaties waar het gaat om inpandige 
en onsite mobiele communicatie. Veel van deze ontwikkelingen 
zijn een directe afgeleide van de ontwikkelingen in de cellulaire 
openbare communicatie, waar onze mobiele operators een 
belangrijke rol spelen. 
 
En juist deze operators moeten maar steeds wachten op 
de aanbesteding van de 5G in de 3,5GHz band. Deze band 
is van cruciaal belang voor de daadwerkelijke uitrol van 5G.  
Het is ook niet voor niets dat de BTG (Vereniging van Bedrijfs-
Telecommunicatie Grootgebruikers) bij monde van Petra 
Claessen alarmerende woorden spreekt waar het gaat om de 
positie van Nederland in het Europese en mondiale speelveld. 
 
De andere belanghebbende partij is Inmarsat die al jaren de 
huid duur verkoopt en probeert zoveel mogelijk financiële 
compensatie en garanties te krijgen voor de continuïteit van hun 
dienstverlening. Dat laatste is begrijpelijk, maar ook weer in het 
internationale speelveld beperkt mogelijk, getuige de rol van de 
autoriteiten in Griekenland. Hier verhuist het grondstation van 
Inmarsat eventueel naartoe.
 
Demissionair minister Micky Adriaansens (Economische Zaken) 
heeft nu ingegrepen en heeft de frequenties binnen de 3,5 GHz 
band afgepakt van Inmarsat. Immers, de belangen voor 
Nederland zijn te groot om deze langslepende zaak nog langer 
te laten voortduren. We kunnen dus richting aanbesteding 
van de frequenties voor de operators. De belangen zijn groot 
in cellulaire technologie. Het potentieel ook, zo blijkt ook uit 
rapportages en visies van partijen als Gartner en Hylman (laatste 
bij monde van de Nederlander Dick van Schooneveld). 
 
Zoals gezegd, de ontwikkelingen in het publieke domein 
hebben ook hun uitwerking in het private domein. Verschillende 
aanbieders op het gebied van onsite communicatie bieden 
private-5G oplossingen. En met het verder isoleren van 

gebouwen, zal de noodzaak voor inpandige oplossingen voor 
mobiele communicatie alleen maar toenemen. In een eerdere 
column zei ik al: “Een mobiel-tenzij beleid kan niet zonder een 
inpandige oplossing”. Natuurlijk prikkelend bedoeld, maar wel 
steeds vaker noodzakelijk. 
 
Deze inpandige oplossingen worden vaak gevonden in het 
wifinetwerk of in een DAS (Distributed Antenna System). Laatst-
genoemde met soms een inkoppeling van de drie operators 
en C2000. Dit is bijvoorbeeld terug te vinden in ziekenhuizen. 
Met ervaringen opgedaan bij de Universiteit Twente is er ook 
ruimte voor andere oplossingen. Wat te denken van een (voor 
Nederland nog unieke) oplossing op basis van small-cell in 
combinatie met (nu nog) private LTE. Een derde netwerk 
naast DAS en wifi, zal u zich afvragen. Inderdaad deze unieke 
oplossing brengt meer continuïteit, flexibiliteit en redundantie. 
En, het kan worden opgebouwd terwijl er via het bestaande 
DAS nog gebruik wordt gemaakt van private GSM. En het 
DAS? Alle actieve apparatuur verwijderen. Vervolgens blijft dit 
de basis voor de operators en C2000. 
 
Innovaties, ze zijn er in alle soorten en maten. Maar het begint 
bij de ruimte die de industrie krijgt om deze te ontwikkelen en 
vervolgens bij de durf van integrators en businesspartners om 
deze te introduceren bij, in dit geval, een groot ziekenhuis. En 
dat doen ze alleen als er een business case is.
 
Daarom in dit kader hulde aan de minister die de ongebruikelijke 
stap heeft genomen om in te grijpen en weer beweging te 
krijgen in het proces richting aanbesteding van genoemde 
5G frequenties. En laten we opschieten, want binnen 10 jaar 
gebruiken we alweer de volgende generatie: 6G. 
 
Ik wens u een mobiel en bereikbaar najaar toe. 
 
Marcel Ederveen 

Mobility en een 
boze demissionaire minister 

Marcel	Ederveen	•	Senior	Consultant	van	MEcom	Consulting	
(verbonden	aan	Nivo)
info@mecom-consulting.nl
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•  Inkoop van connectiviteitsdiensten zoals vaste  
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•  Toegang tot producten en diensten die uw kennis 
vergroten via het kennisplatform.

BTG Services is de serviceorganisatie van BTG.  
BTG Services levert producten en diensten die direct  

te maken hebben met de missie van beide organisaties:  

het versnellen van de digitale transitie.

btgservices.nl
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Welke cloudtelefonie-

functie je MKB-klant maar

wil, met Easy Voice kun je

het bieden. Heel easy!

Dé cloudtelefonie oplossing voor het MKB

Easy Voice is onze super complete oplossing voor 

je MKB-klanten. Scherp geprijsd én met zeer uitgebreide 

functionaliteiten, zoals de Webex by Cisco app. 

Alles wat je kunt bedenken, is onderdeel van Easy Voice 

of easy leverbaar als add-on.

Ontdek heel easy alle functies op
pocos.nl/telefonie/easy-voice of scan de QR-code.
connectiviteit  |  telefonie  |  mobiel  |  cloud




